
فرمانده قرارگاه مرکزی مهــارت آموزی کارکنان وظیفه نیروهای 
مسلح گفت: ۲ هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان اعتبار قرض الحسنه به 
عنوان تسهیلات اشتغالزایی سربازان ماهر اختصاص یافته که توسط 

پنج بانک عامل در همه استان ها پرداخت می شود.
به گزارش قرارگاه مهارت آموزی، سردار محمد جواد زاده کمند روز 

دوشنبه درباره جزئیات پرداخت وام اشتغالزایی به سربازان وظیفه 
ماهر اظهار داشت: با هدف توسعه اشتغال جوانان و تحقق سند ملی 
مهارت آموزی و اشتغال کارکنان وظیفه نیروهای مسلح در سال 
۱۴۰۳ برنامه ریزی اعطای تسهیلات خوداشتغالی برای سربازان 

ماهر منقضی خدمت صورت گرفته است.

وی با بیان اینکه وزارت کشور، اســتانداران و وزارت امور اقتصادی 
و دارایی در این طرح همکاری دارند، افزود: بانک مرکزی ۵ شامل 
سپه، صادرات، پاسارگاد، قرض الحسنه مهر و قرض الحسنه رسالت 
را به عنوان بانک های عامل برای اعطای تسهیلات به سربازان ماهر 
منقضی خدمت تعیین کرده است. سردار زاده کمند تاکید کرد: در 

این طرح مبلغی بالغ بر ۲ هــزار و ۷۰۰ میلیارد تومان اعتبار قرض 
الحسنه برای این امر مصوب و قدر الســهم هر استان و هر بانک از 
اعتبار مذکور برای ۳۱ استان مشخص و بخشنامه مربوطه از طریق 
مبادی ذی ربط به تمامی بانکهای عامل و استانداران محترم جهت 
اجرا ابلاغ شده است. فرمانده قرارگاه مرکزی مهارت آموزی کارکنان 

وظیفه نیروهای مسلح گفت: این قرارگاه با تحلیل اطلاعات سامانه و 
بر اساس اعتبار ابلاغی ظرفیت پذیرش ثبت نام هر استان را مشخص 
و ضمن درج در ســامانه اعطای این تسهیلات مراتب را برای اقدام 
توسط دبیران گروه کاری مهارت تا اشتغال سربازان )مهتا( به سازمان 

وظیفه عمومی فراجا ابلاغ کرده است.

جزئیات پرداخت وام اشتغالزایی به سربازان ماهر
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صفحه 2

برای رفع تحریم ها 
و FAFT به مجمع 

تشخیص نامه خواهم زد
 FATF رئیس جمهور با بیان اینکه اگر بتوانیم
و برجام را حل کنیم و روابط مــان را با دنیا  
اصلاح کنیم، می توانیم به اهداف چشم انداز 
  FAFT برسیم،گفت: برای رفع تحریم ها و
 نامه بــه مجمع تشــخیص مصلحت نظام 

خواهم زد.
»مسعود پزشکیان« رئیس دولت چهاردهم 
در نخستین نشست خبری خود که با حضور 
بیش از ۳۰۰ خبرنگار از رسانه های داخلی 
و خارجی در محل ســالن اجلاس ســران 
کشورهای اسلامی در حال برگزاری است، 
گفت: ســوال می شــد که چرا جلسه نمی 
گذارید. من می گفتم بگذارید یکسری کارها 

را انجام دهیم، بعد جلسه می گذاریم.
وی افزود: روزی که برای نشســت خبری 
انتخاب شده خود به خود با نگاه ما همخوانی 
دارد، هفته وحدت با آنچــه که ما دنبال آن 
هستیم همخوانی دارد. باور و اعتقاد بنده این 
است همه کســانی که در کشور زندگی می 
کنند بر اساس توانمندی حق دارند و باید در 
جایگاهی قرار بگیرند که که حق شان است، 
مستقل از قومیت و نژادی که دارند. رئیس 
جمهور اظهار کرد: رسول خدا که به مدینه 
آمد دعوا ها و اختلافات بین قبایل خیلی بود.

پزشــکیان گفت: حضرت علــی فرمودند: 
انسان ها از زمان آدم تا کنون، مانند دندان های 
یک شانه هستند. هیچ عربی بر عجمی، هیچ 
سیاهی بر سفیدی برتری ندارد، مگر به خاطر 
تقوا. تقوا در ادبیات اعتقــادی و در نگاه منِ 
مدیر یعنی حرکت بدون خطا، این حرکت 
بدون خطا در اقتصاد، پزشکی، مدیریت هر 

کدام معنای متفاوتی دارد.

kasbokarnews paper 
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صفحه2

مبنای امور را 
بر وفاق،  وحدت 
و انسجام گذاشته ایم

رئیس جمهور در نشست خبری:

))سال جهش تولید با مشارکت مردم((
))راه آهن توانمند، ایران قدرتمند((

آگهي مزایدهای شماره 34/1403/18 ردیف 1 الی 2
شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران  در نظر دارد نسبت به برگزاری مزایده اجاره ازطریق 
سامانه تدارکات الکترونیکي دولت)ستاد(به نشاني www.setadiran.ir به شرح زیر اقدام 
نماید. مزایده گران موظفند براي شرکت در مزایده نسبت به ثبت نام درسایت مذکور و دریافت 

گواهي امضاء الکترونیکي اقدام نمایند. لازم به ذکراســت کلیه مراحل برگزاري مزایده از آگهی فراخوان تاانتخاب برنده 
ازطریق سایت مزبورانجام مي گردد. 

1- شماره مزایده: 34/1403/18 ردیف های 1 الی 2
2- موضوع مزایده: اجاره 1 مورد از اماکن در پردیس تهران، 1مورد ایستگاه تهران طبق جدول ذیل:

متراژمورد اجارهشماره مزایده
ساعت تشکیل جلسه مزایدهتضمین شرکت در مزایده)ریال()مترمربع(

۳۴/۱۴۰۳/۱8/۰۱
جمع آوری و انتقال مکانیزه زباله های سایت راه آهن 
تهران، محوطه ایستگاه راه آهن تهران و ساختمان 

مرکزی و منازل سازمانی ونک )مزایده مرتبه اول(
-۱.۰۳8.۰۰۰.۰۰۰۱۰:۰۰

اجاره باجه بلیت واقع در ســالن انتظار مســافری ۳۴/۱۴۰۳/۱8/۰۲
۷/۳۳۰.۰۰۰.۰۰۰۱۰:۰۵ایستگاه کرج )تجدید مزایده(

3- تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار می بایست با مبلغی مطابق جدول بالا بوده و از تاریخ تحویل اسناد به مدت 3 ماه 
اعتبار داشته و برای مدت 3 ماه دیگر قابل تمدید باشد.

4- مهلت خرید اسناد مزایده:  حداکثر تا ساعت 00 :12 روز 3شنبه تاریخ 1403/07/03
5- مهلت بارگذاری اسناد در سامانه تدارکات:  حداکثر تا ساعت 00 :09  روز 4شنبه تاریخ 1403/07/18 

6- تحویل پاکت الف به نشانی میدان راه آهن ابتدای خیابان شوش شرقی جنب زمین ورزشی طبقه همکف امور اداری اداره 
کل راه آهن تهران

7- زمان تشکیل جلسه و قرائت پیشنهادها:  روز 4شنبه تاریخ 1403/07/18 به نشانی فوق و طبق ساعات جدول
8- فراخوان مزایده فوق از طریق پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات http:/iets.mporg.ir  اطلاع رساني مي گردد.

هزینه ی دریافت اســناد مبلغ 1.000.000 ریال به شــماره حســاب IR710100004001064004005747 با شناسه واریز   
264064074280500885132070306000 نزد خزانه بانک مرکزی به نام درآمد راه آهن قابل پرداخت در کلیه شعب بانک 

ملی می باشد.
شایان ذکراست دریافت اسنادصرفا"مي بایست"ازطریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد(صورت پذیرد. 

درصورت بروز هرگونه مشکل و ابهام با شماره 1456-021 پشتیبانی سامانه ستاد تماس حاصل نمایید.

شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران  
شناسه آگهی 1787383

م/الف 2173

فراخوان  ارزیابي كیفي براي مناقصه عمومي یك مرحله اي شركت گاز استان گیلان   -  شماره 57/م/1403نوبت دوم
۱- دستگاه مناقصه گزار : شرکت گاز استان گیلان

۲- نشاني دستگاه مناقصه گزار : رشت– پارک شهر ، خیابان ملت ، خیابان شهید سیادتی ، شرکت گاز استان گیلان
۳- موضــوع مناقصـــــه : تهیه. نصب و راه اندازی سیستم اعلام حریق ۱۳ ساختمان اداری 

۴- مبلغ برآورد اولیه و مدت پیمان: ۲۵/۷6۳/۰۰۰/۰۰۰ ریال - مدت پیمان : 9۰ روز
IR  به شناســه واریز  ۵- نــوع و مبلغ تضمیــن : ضمانتنامه بانکــي یا واریــز نقــدي بــه شــماره شــبا حســاب 6۱۰۱۰۰۰۰۴۰۰۱۱۱9۲۰6۳۷8۷۴6

9۲۲۱۱9۲۵۲۲9۲68۰۰۱۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۱ بانک مرکزی  یا یکي  از تضامین معتبر در آیین نامه شماره ت ۵۰6۵9/۱۲۳۴۰۲ ه مورخ 9۴/9/۲۲  به مبلغ  ۱/۲88/۱۵۰/۰۰۰ ریال
6- آخرین مهلت دریافت اسناد ارزیابي : تا ساعت ۱9  مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۰۷

۷- آخرین مهلت بارگذاري پاکات ارزیابي : تا ساعت ۱9 مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۲۱
8- زمان بازگشایي پاکات مناقصه : پس از ارزیابي در سامانه ستاد اعلام مي گردد.

9-  مناقصه در بستر سامانه تدارکات الکترونیک دولت ) ستاد ( انجام مي پذیرد.
۱۰- شماره )تلفکس( تماس:  ۳۳۳69۰86-۰۱۳ دفتر امور پیمانها

* دارابودن گواهینامه صلاحیت پیمانکاری در رشته " تاسیسات و تجهیزات " الزامي است . *
* در این مناقصه دستورالعمل ارزیابي مالي و فرایند قیمت متناسب در مناقصات صنعت نفت اجرا مي شود.*

تذکر مهم : قیمتها متناسب با کالاي ساخت داخل با لحاظ کیفیت ارائه گردد .
این آگهی در سایت شرکت گاز استان گیلان   http://www.nigc-gl.ir قابل رویت مي باشد .

روابط عمومی شرکت گاز استان گیلان شناسه آگهی ۱۷866۷۳

نوبت دوم 

آگهی مزایده
نوبت اول 

تضمین  درصــد 
شرکت در مزایده

قیمت کارشناسی متراژ
)متر مربع(

آدرس/ وضعیت سند کاربری شهرستان مشخصات ملک ردیف

۱/6۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ۳۳/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ۱۵۱۴/6۳ روستای دارایی- سند تک برگ ۲۴/۱۱96 کارگاهی خرم آباد  مرکــز آمــوزش فنی و 
حرفه ای روستای دارایی

۱

۱/۵۷۱/۰۰۰/۰۰۰ ۳۱/۴۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ۱6۰۰ شهر چمن سلطان- سند تک برگ ۴۱/۱۳۳۵ مسکونی الیگودرز مرکز آمــوزش فنی و 
حرفه ای چمن سلطان

۲

۴/۳۷۵/۰۰۰/۰۰۰ 8۷/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ۲۵۰۰۰ کیلومتر ۳ جاده پلدختر- اندیمشک- سند دفترچه ای ساختمانی پلدختر مزمین برای احداث 
ساختمان

۳

۱/۴68/۷۵۰/۰۰۰ ۲9/۳۷۵/۰۰۰/۰۰۰ ۳/8۰۳ شهرستان چگنی- شهر ویسیان مسکونی ویسیان مرکز آموزش فنی و 
حرفه ای ویسیان

۴

اداره کل آموزش فنی و حرفه ای لرستان در راستای بند)ه( تبصره)۱۱( قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل کشور، در نظر دارد املاک مازاد خود را به شرح 
جزئیات مندرج در سامانه تدارکات الکترونیک دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir بر اساس قیمت کارشناسی و از طریق مزایده عمومی 
به فروش برساند. متقاضیان شرکت در مزایده می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر و ارائه پیشنهاد قیمت تا ۱۰ روز پس از تاریخ درج آگهی، به سامانه 

مذکور مراجعه نمایند.
توضیح: املاک فوق با وضعیت موجود به فروش می رسند و بازدید متقاضیان از املاک الزامی است.

برای کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن ۳۳۲۱8۵۷8-۰66 تماس حاصل شود.

اداره کل آموزش فنی و حرفه ای لرستان



اقتصاد2
ایران

ظرفیت صادرات ۲۰ میلیارد دلاری 
به عراق 

رئیس اتاق ایران گفت: اگر دولت حمایت های 
لازم را داشته باشد، می توانیم صادرات غیرنفتی 
خود به عراق را از ۱۰ میلیارد دلار امروز تا ۲ برابر 

افزایش دهیم.
به گزارش مهر، صمد حســن زاده، در نشســت 
شورای رؤسای اتاق های سراسر کشور با اشاره به 
نشست هیأت رئیسه اتاق با وزیر صنعت، معدن و 
تجارت گفت: در این جلسه توضیحاتی درباره اتاق 
ایران و برنامه ریزی هایی که صورت گرفته است، 
ارائه شد. آقای وزیر نیز درباره رایزنان بازرگانی و 
چگونگی انتخاب آنها پیشنهادهایی مطرح کرد 

که باید بررسی شوند.
وی در رابطه با سفر به عراق همراه با رئیس جمهور 
افزود: با توجه به شرایطی که در کشور عراق حاکم 
اســت، معتقدم فعالان بخش خصوصی ایران 
می توانند در حوزه ساخت وساز، صدور خدمات 
فنی و مهندسی، مصالح ساختمانی، صنایع غذایی 

و… در عراق فعالیت تجاری داشته باشند.
حســن زاده اضافه کرد: اگر در خصوص توسعه 
روابط تجاری با عــراق، دولت حمایت های لازم 
را داشته باشد، می توانیم صادرات غیرنفتی خود 
به این کشور را از ۱۰ میلیارد دلار امروز تا ۲ برابر 

افزایش دهیم.
رئیس اتاق ایران اظهار کرد: بالغ بر ۴۰ شرکت در 
حوزه خدمات فنی و مهندسی که پیش از حضور 
داعش در عراق سرمایه گذاری کرده بودند برابر با 
۹۰۰ میلیون یورو از دولت این کشور طلب دارند 
و از آن زمان نتوانستند طلب خود را وصول کنند. 
البته در آن زمان بانک توسعه صادرات بالغ بر ۲۰۰ 
میلیون یورو تسهیلات در اختیار این شرکت ها 
قرار داد تا بخشی از بدهی های خود را پرداخت 
کنند چون از نظر منابع در گردش دچار مشکل 

شده بودند.
وی افزود: در ســفری که رئیس جمهور به عراق 
داشت، آسیب های جدی که به این شرکت ها وارد 
شد و دیگر جزئیات موضوع را در حضور مسئولان 
دو دولت مطرح و تشریح کردیم. حسن زاده گفت: 
برای حل آن هم فرصت یک ســاله ای گرفتیم 
تا حساب های بلوکه شــده این افراد نزد بانک ها 
باز شــود و نمایندگانی از دو طرف کارگروهی را 
تشــکیل دهند و طی این دوره یک ساله زمینه 
بازپرداخت مطالبات معوق شــرکت های ایرانی 

را مهیا کنند.

تولید ســالانه ۵۵ هــزار تن 
محصولات باغبانی ارگانیک 

معاون وزیر جهــاد گفت: ســالانه ۵۵ هزار تن 
محصولات ارگانیک در حوزه باغبانی کشور تولید 
می شود که در مقایســه با تولید ۲۶ میلیون تن 

محصول باغبانی رقم زیادی نیست.
محمدمهدی برومندی معاون امور باغبانی وزارت 
جهاد در همایش کشاورزی ارگانیک با عنوان راه 
های رفته و مسیر پیش رو گفت: بنابر آمار سالانه 
۵۵ هزارتن محصول ارگانیک در حوزه باغبانی 
تولید می شود که در مقایسه با تولید ۲۶ میلیون 

تن محصولات باغبانی رقم زیادی نیست.
به گفته او، تولید محصولات ارگانیک شــرایط 
خاص خود را دارد و دوران گذر را برای محصولات 
ارگانیک طی می کنیــم و آنچه در برنامه هفتم 
و قوانین بالادســتی مهم اســت فراهم کردن 

سازوکارهای لازم است.
برومندی با بیــان اینکه ابــلاغ برنامه هفتم در 
خصوص محصولات ارگانیک را در دســتور کار 
قرار دادیم، افــزود: بنابر آمــار ۱۸ درصد خاک 
بخش کشاورزی متعلق به بخش باغبانی است 
و در مجموع ۳ میلیون هکتــار باغات در تمامی 
محصولات به جز ۴ محصول گرمسیری نارگیل، 

آناناس، موز و انبه خودکفا هستیم.
معاون امور باغبانی وزارت جهــاد با بیان اینکه 
۲۰۰ کشور مقصد صادراتی محصولات باغبانی 
ایران است، گفت: قوانین کشورها برای مراقبت 
از شهروندان نسبت به گذشته سخت گیرانه تر 

شده است و استانداردها را به شدت بالا برده اند.
معاون وزیر جهاد با بیان اینکه در سنوات گذشته 
در خصوص صادرات فلفل دلمه دچار مشــکل 
شدیم گفت: برای نخستین بار تصمیم گرفتیم که 
باغات ما شناسنامه دار شوند تا عملیات کشاورزی 
اعم از روزهای که در سال سم پاشی شده یا تعداد 
دفعات استفاده از ســموم و نوع سموم مصرفی 
ثبت شود که براین اساس در ۲ سال اخیر برای 
۵۰۰ هزارهکتار از باغات شناسنامه صادر کردیم 
که متعاقب آن شناسنامه تولید هم خواهیم داد تا 
مصرف کننده بداند در کجا محصول تولید و چه 

سمومی مصرف شده است.

خبر

پزشــکیان در نخســتین 
نشست خبری گفت: مبنای 
امور را بر وفــاق و وحدت و 
انسجام گذاشته ایم که البته 
کار سختی اســت و قطعاً 
جای نقد هم دارد . نشست خبری مسعود پزشکیان 
رئیس جمهور کشورمان با حضور خبرنگاران و اصحاب 
رسانه های داخلی و خارجی در سالن اجلاس سران 
تهران، آغاز شد.بیش از ۳۰۰ خبرنگار داخلی و خارجی 

این نشست خبری را پوشش دادند.
»سید محمد مهدی طباطبایی«، معاون ارتباطات و 
اطلاع رسانی دفتر رئیس جمهور در ابتدای نشست 
خبری رئیس جمهور، گفت: تلاش مــا این بوده که 
فرصت پرسشگری در اختیار رسانه های مختلف و از 
جریان های مختلف باشد. بدون لحاظ سلایق سیاسی، 
طیفی متنوع از رسانه های داخلی و خارجی در این 
نشست حضور دارند. هم از لحاظ کمی و هم کیفی، 
این نشست خبری تفاوت هایی نسبت به نشست های 
قبلی رؤســای جمهور دارد و تعداد سوال کنندگان 
افزایش یافته است. برای اولین بار از پایگاه های خبری 
و مجله ها هم برای حضور در این نشســت دعوت به 
عمل آمده است. از تعدادی از رسانه های محلی هم 

دعوت به عمل آمده است.

پزشکیان: نشست خبری ما در هفته وحدت برگزار 
می شود که با آنچه باور ماست تطابق دارد

مسعود پزشکیان رئیس جمهور کشورمان در نخستین 
نشســت خبری خود با حضور خبرنگاران داخلی و 
خارجی، گفت: باور و و اعتقاد من بدون آنکه شــعار 
بدهم و همان طور که در مناظرات تلویزیونی گفتم این 
است که همه آنان که در این کشور زندگی می کنند بر 
اساس توانمندی حق دارند در جایگاهی قرار بگیرند 

که حقشان است.
وی افزود: افراد مستقل از اینکه راست و چپ هستند، 
ترک، کرد، لر ترکمن و یا از هــر قومیت و نژادی که 
هستند و از هر جایی که هستند قرار بگیرند، حق دارند 

در جایگاهی که حقشان است قرار بگیرند.
رئیس قوه اجرایی کشور با اشاره به پیامبر اکرم )ص(، 
تاکید کرد: وقتی رسول خدا به مدینه آمدند، اختلافات 
و دعواها بین قبایل زیاد بود و این به نوعی شبیه امروز 
که دعواهای سیاسی وجود دارد، اختلاف و دعوا وجود 

داشت.
پزشــکیان ادامه داد: حتی قبایل تا می توانستند از 
قبایل دیگر می کشــتند و این را آزادگی و جسارت 
می دانستند و بعضاً دیده می شد، بین قبایل ۱۰۰ سال 
دعوا و جنگ وجود داشــته است و در چنین فضایی 
رسول خدا آمد و اولین کاری که کرد همه این قبایل را 

خواست که با یکدیگر پیمانه برادری ببندند.
رئیس جمهور تصریح کــرد: گفتن این حرف خیلی 
ساده اســت اما اجرای آن به این ســادگی نیست. 
همچنین وقتی رسول الله مکه را بعد از هشت سال 
از هجرت فتح کرد، فرمود، مسلمانان برادر هستند و 
مسلمان برادر مسلمان است و همه آنها ید واحده در 
مقابل کسانی که مقابل این ها می خواهند بایستند، 
هستند. در آنجا پیامبر نگفت مؤمنین برادر هستند، 
بلکه ابوسفیان و همه کسانی که مسلمانان را کشته 
بودند و تسلیم شده بودند و معلوم نبود باورشان چقدر 
درست است، همه را برادر و ید واحده خواندند، لذا چرا 

ما باید در این مملکت اختلاف و دعوا داشته باشیم.
پزشکیان گفت: انسان ها از زمانی که حضرت آدم بوده 
تا حالا و بعد از این مانند دندان های یک شانه هستند و 
هیچ سیاهی بر سرخی بر ســفیدی و عربی بر عجمی 
برتری ندارد، مگر بر اساس تقوا، و تقوا در ادبیات اعتقادی 
در نگاه من مدیر یعنی حرکت بدون خطا در اقتصاد در 

پزشکی در مدیریت است. رئیس جمهور خاطرنشان 
کرد: مؤمن و مســلمان حرف محکم و مستند می زند 
که به این سادگی تغییر پیدا نمی کند. این کلیت نگاه 
ما اســت در نتیجه مبنای امور را بر وفــاق و وحدت و 
انسجام گذاشــته ایم که البته کار سختی است و قطعاً 
 جای نقد هم دارد اما همه تلاشمان را کردیم تا با وفاق 

حرکت کنیم.
پزشکیان ادامه داد: واقعاً به دنبال آدم هایی گشتیم که 
تجربه و سابقه داشته باشند و در گذشته کار و اثرگذاری 
داشته باشند و به دنبال جناح و دسته نبودیم که باید از 
مجلس قدردانی کنیم همچنین مقام معظم رهبری 
خیلی به ما کمک کردند و نتیجه این شــد که دولتی 
در این چارچوب تشکیل شده اســت. وی گفت: روند 
را با همین مســیر ادامه خواهیم داد و معنای آن البته 
این نیست که بدون اشــتباه خواهیم بود، اما به دنبال 

آن هستیم که این نگاه را نهادینه کرده و اجرایی کنیم.

اگر جنگ و طمع را بگذاریم کنار می توانیم 
با هم همراه باشیم

پزشکیان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه شما در سفر 
به عراق ایده کشورهای اسلامی و برداشتن مرزهای 
بین ایران و همسایگان با استفاده از تجارب اتحادیه 
اروپــا را مطرح کردید، به نظر شــما موانع این طرح 
چیست، و همچنین اینکه در حوزه سیاست داخلی 
ســه اولویت اول برای بهبود معیشت مردم چیست، 
گفت: چرا ما مسلمانان نباید رفتارمان با یکدیگر به 
گونه ای نباشد که وقتی دیگران می بینند حسرت این 

ارتباط را بخورند؟
وی با طرح این سوال که چرا کسی که در کشورهای 
اسلامی است نتواند به راحتی میان دیگر کشورهای 
اسلامی تردد داشته باشد؟ ادامه داد: این امر به معنای 
زیر سوال بردن امنیت و اقتدار و مرزها نیست اما همین 
تردد آسان باعث تقویت نگاه و زبان مشترک می شود 
و بازار مشترک ایجاد می کند و در برابر دیگران یک ید 
واحده می شویم تا از حقوق مسلمانان دفاع کنیم. اگر 
جنگ و طمع را بگذاریم کنار می توانیم با هم همراه 

باشیم و همه مسلمانان در یک جمع قرار گیرند.
رئیس جمهور گفت: در گام اول باید اختلافات داخلی 
را حل کنیم و اعتماد و اطمینان برای تولیدکنندگان و 
سرمایه گذاران فراهم کنیم و به نوآوران و نخبگان فضا 
دهیم. مسائل خود با دنیا از جمله در زمینه FATF و 
برجام را حل کنیم تا کشور را به آن چشم اندازی که 

رهبری معظم انقلاب بیان کردند برسانیم.
پزشکیان عنوان کرد: ما در این زمینه باید به یک نگاه 
مشترک، داشتن یک برنامه که همان سیاست های 
کلی است و عملیاتی کردن آن برنامه توجه کنیم که 
این برنامه عملیاتی هم در هر وزارتخانه ای بر اساس 

وظایفش در حال تدوین است.

در تلاش هستیم که ارتباط خود را با اولویت 
کشورهای همسایه تقویت کنیم

پزشکیان در پاسخ به ســوالی در رابطه با راهکار رفع 
مشکلات اقتصادی کشــور، اظهار کرد: در رابطه با 
رفع تحریم ها و FATF چاره ای نداریم جز اینکه بحث 
FATF را حل کنیم و باید حل شود. نامه ای را حتماً 
به مجمع تشخیص مصلحت نظام خواهم نوشت تا 

مجدداً درباره بحث FATF صحبت کنیم.
وی ادامه داد: در رابطه با مســائل خارجی در تلاش 
هستیم که ارتباط خود را با اولویت کشورهای همسایه 
تقویت کنیم. ســفری که به عراق داشــتم، بیشتر 
برای این نگاه بود و قرار شــد پروژه های مشترکی با 
آنان داشته باشــیم. عین همین کار را می توانیم با 
پاکستان، آذربایجان و ترکیه و کشورهای همسایه 
داشته باشیم. لازمه رشد، ایجاد بازار آزاد است و باید 
ارتباطات و ســرمایه گذاری های خارجی را داشته 
باشیم. دیپلماسی خارجی ما بر مبنای عزت، حکمت و 

مصلحت خواهد بود و این مسیر را پیش خواهیم برد.

تاکنون با چین ارتباطات خوبی داشته ایم
رئیس جمهور در پاسخ به ســوالی در رابطه با آینده 
مناسبات میان ایران و چین، گفت: تاکنون با چین 
ارتباطات خوبی داشته ایم و بیشتر ارتباط ما الان با 

کشورهای همسایه و چین و روسیه است.
وی ادامــه داد: کاری که چین در میانجی گری میان 
ایران و عربستان برای حل مشکلات انجام داد، قدم 
بزرگی برای هماهنگی در منطقه است. موافقتنامه 
مشترکی برای توافق ۲۵ ســاله ایران و چین نوشته 
شده است، یکی از جاهایی است که می توانیم روی 
آن متمرکز شویم و باید عملیاتی شود. بنده مصمم 
هستم آنچه را که نوشته شده است و قرار بوده است 
اجرا شود، باید بررسی کنیم که چرا اجرا نشده است و 

باید اجرایی کنیم.
پزشکیان بیان کرد: طبیعتاً ارتباط ما در بحثی که در 
راه های ارتباطی بین کشورهای منطقه شکل گرفته 
است، می تواند هدف کشــور چین در دسترسی به 
بازارهای ما و دسترسی ما به بازارهای چین را کاملًا 
هماهنگ کند و می خواهیم شاهراه هایی را درست 
کنیم که قبلاً در مسیر ابریشم وجود داشت. مطمئناً ما 
با چین یک شریک کاملاً همراه و استراتژیک خواهیم 
بود و این را تقویت خواهیم کرد و در ارتباطات بعدی 
هم که با هم خواهیم داشــت، تــلاش خواهیم کرد 
این چیزی را که نوشته شده است، عملیاتی کنیم و 

همکاری ها افزایش یابد.

باید ارتباطات بین المللی را تصحیح کنیم
رئیس جمهــور در پاســخ به موضــوع رونق تولید 
و رشد اقتصادی هشــت درصدی، بر اساس برنامه 

هفتم نظام و رهبــری و همینطور رفع مشــکلات 
مرتبط بــا ناترازی انــرژی از جمله بنزیــن و برق و 
حساسیت های مردم نســبت به زندگی خود، گفت: 
در رابطه با رونق اقتصادی و تولید آنچه که در مقدمه 
خدمتتان عرض کردم این اســت که قدم اول، ایجاد 
بستر مناسب برای تولید و ســرمایه گذاران داخلی 
اســت، زیرا اکثر آنان به دلیل نبــودن FATF، روند 
 تجــارت و خرید و فــروش آنها با مشــکل و گرانی

 مواجه است.
وی افزود : باید ارتباطات بین المللی را تصحیح کنیم 
لذا به دنبال تصحیح روابط با همسایگان و دنیا خواهیم 
بود ،زیرا بدون FATF سرمایه گذاری خارجی میسر 

نخواهد بود و این نظر کارشناسان است .
رئیس جمهور در خصــوص ناترازی ها ی اقتصادی، 
گفت: ادامه وضعیت اقتصادی کشــور بــا این روند 
ناترازی ها، روز به روز بدتر خواهد شد. ناترازی برق، 
گاز، بنزین و پول داریم و اگر این ها را رها کنیم روز به 

روز حل آنها سخت تر خواهد شد.
پزشــکیان از رسانه ها خواســتار شــد: از رسانه ها 
می خواهیم که برای حــل ناترازی ها به دولت کمک 
کنند و اینکه اگر به ناترازی ها دست نزنیم صداها در 
اینجا و آنجا بلند می شود، این درست نیست و امکان 

برون رفت از مشکلات را نخواهیم داشت.
وی ادامه داد: راه حل هایی را به ما بدهید که بتوانیم 
ناتــرازی را حل کنیم و شــما می توانید به ما کمک 
کنید. واقعیت این است با این نوع ترازی و به این شکل 
نمی توان راه را ادامه داد، لذا شما رسانه ها می توانید در 
حل ناترازی ها جلوی ما را گرفته و یا آن را توجیه کنید 
در نتیجه می توانید طرح ها را هماهنگ کنید و ایده 

دهید تا بتوانیم کارها را انجام دهیم.

از جوانــان، بانوان و مذاهب بر اســاس 
شایستگی ها در مناصب دولتی استفاده می کنم
پزشکیان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه شما در 
۳۷ سالگی رئیس علوم پزشکی تبریز بودید و در ۴۷ 
سالگی وزیر بهداشت شدین، شما به شورای راهبری 
دستور دادین متوسط ســنی افراد ۵۵ سال باشد در 
حالی که در حال حاضر میانگین سنی وزرا ۵۹ / ۸ و 
میانگین سنی معاونین ۵/۵۹ است، ۱۱ وزیر ۶۰ سال 
و بیشتر و دو معاون بالای ۷۰ ســال است، در حالی 
که سن بازنشستگی در کشور حدود ۶۰ سال است، 
اگر تحقق وعده ها در اختیار شما نباشد به کارگیری 
جوان ها قطعاً در دست شماست، آیا از جوانان استفاده 
خواهید کرد یا خیر، گفت: بنا گذاشــته بودیم برای 
وزرا میانگین سنی ۵۵ سال باشــد. نزدیک ۲۰ تیم 
برای بررسی سوابق تشکیل شد، این ۲۰ تیم به اضافه 
شورای سیاست گذاری بیش از ۱۰ هزار ساعت کار 
کردند. در نهایت آنهایی کــه جریان ها و جناح های 
مختلف معرفی کرده بودند در ارزیابی ها به این افراد 

رسیدیم.
وی با بیان اینکه مشکل کار ما در بی ثباتی در مدیریت 
و عمر محدود مدیرانی اســت که انتخاب می کنیم، 
اســت، ادامه داد: مدیران در روند سازمان پله به پله 
بالا نیامده اند. وی گفت: به معاونت ها توصیه کرده ایم 
حتماً از نخبگان و جوانان همراه خود داشته باشند و 
تجربیات خود را در اختیار آنها قــرار دهند و در این 

مسیر آموزش دهند.
پزشــکیان افزود: در عین حال با نصب جوانان سعی 
در آموزش مهارت اجرا و سلسله مراتب اداری داریم. 
دادن پست سازمانی و حقوق کفایت نمی کند چون 
مسؤول سازمان باید تربیت و ارتقا نیروی سازمانی را 
انجام دهد نه اینکه در صورت اشتباه کردن یک نیرو، 
آن نیرو را کنار بگذارند و نفر دیگر را انتخاب و منصوب 
کند. رئیس جمهور تاکید کرد: حتماً از جوانان، بانوان 
و مذاهب بر اساس شایســتگی ها در مناصب دولتی 

استفاده می کنم.

رئیس جمهور در نشست خبری:

مبنایاموررابروفاق،وحدتوانسجامگذاشتهایم

دهک های یک تا سه خانه دار می شوند
سرپرست معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و 
شهرسازی بر شناسایی متقاضیان واقعی مسکن در 
طرح نهضت ملی مسکن تاکید کرد و گفت: راهبرد 
ما شناسایی و تامین مسکن برای دهک های کمتر 
برخوردار جامعه است. به گزارش خبرگزاری مهر، 
نشست آسیب شناسی طرح نهضت ملی مسکن با 
حضور مسعود بیات منش سرپرست معاونت مسکن 
و ساختمان، ارسلان مالکی مدیرعامل سازمان ملی 
زمین و مسکن، شهرام ملکی سرپرست شرکت 
عمران شهرهای جدید، محمد آئینی مدیرعامل 
شــرکت عمران شــهرهای جدید و سیدعباس 
حسینی مدیرعامل بانک مسکن در محل سازمان 

ملی زمین و مسکن برگزار شد.
ارسلان مالکی مدیرعامل ســازمان ملی زمین و 
مسکن در نشست آسیب شناسی طرح نهضت ملی 
مسکن با حضور معاونان حوزه مسکن وزارت راه و 
شهرسازی گفت: باید بپذیریم که ما در وزارت راه 
و شهرسازی متولی بخش مسکن هستیم و این 
وظیفه ماست که با سیاست گذاری های درست در 
حوزه مسکن رونق ایجاد کنیم. مالکی با بیان اینکه 
در طرح نهضت ملی مسکن نیاز به تغییر نگرش و 
تغییر سیاست وجود دارد، افزود: یکی از مهمترین 
چالش ها در طرح نهضت ملی مسکن بحث تأمین 
مالی و تسهیلات بانکی است که باید این موضوع را 

در شورای عالی مسکن پیگیری کنیم.
معاون وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به اینکه 
در ســال های گذشــته در خصوص تأمین مالی 
پروژه های مسکن از طریق بازار سرمایه اقدامات 
مثبتی صورت گرفته اســت، تصریح کرد: جذب 
سرمایه های خرد یکی از ظرفیت های مفید تأمین 

مالی پروژه های نهضت ملی مسکن است.
مسعود بیات منش سرپرســت معاونت مسکن و 
ساختمان وزارت راه و شهرسازی دیگر سخنران 
این نشست با تاکید بر بحث تأمین مالی پروژه های 
طرح نهضت ملی مســکن، گفت: این موضوع از 

مشکلات اصلی طرح نهضت ملی مسکن است.
وی با بیان اینکه هم اکنون نزدیک به یک میلیون 
متقاضی مؤثر طرح نهضت ملی مسکن در کشور 
وجود دارد، ادامه داد: اولویت بخش مســکن در 
وزارت راه و شهرسازی اتمام و تحویل واحدهای 
نهضت ملی مسکن به این افراد از طریق استفاده از 

ظرفیت بانک ها در سریع ترین زمان ممکن است.
معاون وزیر راه و شهرســازی همچنین بر شناسایی 
متقاضیان واقعی مسکن در طرح نهضت ملی مسکن 
تاکید و تصریح کرد: راهبرد ما باید شناسایی و تأمین 
مسکن برای دهک های کمتر برخوردار جامعه باشد. 
وی در پایان خاطرنشان کرد: باید در ستاد وزارت راه و 
شهرسازی وظایف ستادی مانند پشتیبانی و حل مشکل 
تأمین مالی پروژه ها را انجام دهیم و مسائل اجرایی را 

به شرکت های تابعه وزارت راه و شهرسازی بسپاریم.

نهضت ملی مسکن فقط یک میلیون 
متقاضی مؤثر دارد

در حالی وزارت راه و شهرســازی از ساخت بیش 
از ۲.۶میلیون واحد نهضت ملی مسکن خبر داده 
است که سرپرست معاونت مسکن این وزارتخانه 
گفت: این طرح یک میلیون متقاضی )۳۸درصد( 
مؤثر دارد. به گزارش تســنیم، مسعود بیات منش 
سرپرست معاونت مسکن و ساختمان در نشست 
آسیب شناســی طرح نهضت ملی مسکن با تأکید 
بر بحث تأمین مالــی پروژه های طرح نهضت ملی 
مسکن، اظهار کرد: این موضوع از مشکلات اصلی 
طرح نهضت ملی مسکن اســت. وی با بیان اینکه 
"هم اکنون نزدیک به یک میلیون متقاضی مؤثر طرح 
نهضت ملی مسکن در کشور وجود دارد."، افزود: 
اولویت بخش مسکن در وزارت راه و شهرسازی اتمام 
و تحویل واحدهای نهضت ملی مسکن به این افراد 
از طریق استفاده از ظرفیت بانک ها در سریع ترین 
زمان ممکن اســت. وی بر شناســایی متقاضیان 
واقعی مسکن در طرح نهضت ملی مسکن تأکید 
و تصریح کرد: راهبرد ما باید شناســایی و تأمین 
مسکن برای دهک های کمتربرخوردار جامعه باشد. 
سرپرست معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و 
شهرسازی گفت: باید در ستاد وزارت راه و شهرسازی 
وظایف ستادی مانند پشتیبانی و حل مشکل تأمین 
مالی پروژه ها را انجام دهیم و مســائل اجرایی را به 

شرکت های تابعه وزارت راه و شهرسازی بسپاریم.
طبق اعلام مســئولان وزارت راه و شهرســازی 
تاکنون ساخت بیش از ۲.۶ میلیون واحد نهضت 
ملی مسکن در کشور آغاز شده است. معاون سابق 
مسکن و ســاختمان وزیر راه و شهرسازی اواسط 
تیرماه امســال دراین باره گفته بود: بیش از ۲.۶ 
میلیون واحــد نهضت ملی مســکن وارد فرایند 
ساخت شده و بیش از ۵۰۰ هزار واحد تکمیل شده 
اســت و تکمیل واحدها در ماه های آینده جهش 

قابل ملاحظه ای خواهد یافت.

خبر
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رییس اتاق تهران گفت: برای رســیدن به رشــد 
اقتصادی هشــت درصدی نیاز بــه حداقل ۱۰۰ 
میلیــارد دلار ســرمایه خارجی اســت. محمود 
نجفی عرب، رییس اتاق بازرگانــی تهران امروز 
در صد و شــانزدهمین شورای گفت وگوی دولت 
و بخش خصوصی استان تهران شرحی از وضعیت 
اقتصاد کشــور ارائه کرد و گفت: دولت و مجلس 
در برنامه هفتم  رشد هشــت درصدی را تعریف 
کردند و ایــن امر برای اجرا هم ابلاغ شــد، از این 
هشــت درصد ۵.۲ درصد از رشد ســرمایه و ۲.۸ 
نیز از بهره وری باید حاصل می شد. اما باید دید با 
 شرایط کنونی کشور تحقق رشد هشت درصدی

 ممکن است؟ 
وی افزود: براســاس داده های مرکز آمار در برنامه 
های چهارم تا ششم، رشــد تولید ناخالص داخلی 
کشــور حدود ۳.۵ درصد بوده است و ما در این سه 
برنامه به رشد هشــت درصد نرسیدی و میانگین 
 رشد اقتصادی در این ســه برنامه ۱.۸ درصد بوده 

است.
رییس اتاق تهران ادامه داد: آنچه مانع دستیابی به 
رشد مطلوب شده کمبود منابع ارزی، ضعف شدید 

جذب ســرمایه گذار داخلی و خارجی، نامساعد 
بودن فضای کسب و کار، ناترازی آب و برق و گاز، 
کمبود منابع مالی و اســتهلاک سرمایه و منفی 
بودن نرخ ســرمایه گذاری در ۱۱ ســال گذشته 

بوده است.
وی یادآور شد: برای رســیدن به رشد اقتصادی 
هشــت درصدی نیاز به حداقــل ۱۰۰ میلیارد 
دلار سرمایه خارجی اســت اما با توجه به تحریم 
و شــرایط اقتصادی   سیاســی و اجتماعی جذب 
این رقم بعید به نظر می رسد. همچنین در برنامه 
هفتم توســعه به ســرمایه گذاری برای ۳۰هزار 
مگاوات برق نیاز داریم تا ناتــرازی برق را جبران 
 کنیم این برابر با صرف هزینه ۳۵ میلیارد دلاری 

است.
رییس اتاق تهران اظهار کرد: براساس اعلام بانک 
مرکزی رشد سرمایه در سال ۱۴۰۱ به قیمت ثابت 
۱۳۹۵ برابر با ۲۷۵ همت بوده که این در ایران برابر 
با نرخ استهلاک اســت، همچنین خالص سرمایه 
ارزی کشور در سال گذشته منفی ۱۵ میلیارد لار 
بوده است و کشــور رتبه خوبی در جذب سرمایه 

خارجی ندارد.

نجفی عرب در ادامه به موضوع بهره وری پرداخت 
و گفت: در زمینه بهره وری هم اوضاع خوبی نداریم 
و بنا بر اعلام وزارت جهاد کشاورزی در حوزه آب به 
ازای هر مترمکعب آب یک و نیم کیلو محصول تولید 
می کنیم این رقم در کشورهای پیشرفته معادل سه 
کیلوگرم است. در برنامه چهارم قرار بود ۲.۵ درصد 
سهم ما از بهره وری در رشد اقتصادی باشد، در برنامه 
پنجم این رقم ۲.۶۴ درصد و در برنامه ششم ۲.۶۸ 
درصد و در برنامه هفتم هم ۲.۸ درصد باشد اما هیچ 
کدام از این رقم ها محقق نشد و رشد بهره وری حتی 

به یک درصد هم در این سال ها نرسید.
رییس اتاق تهران در ادامه از تصویب تعطیلی روز 
پنج شــنبه در مجلس گلایه کرد و گفت: وقتی 
دولت از تعطیلی پنج شنبه صحبت می کند این 
امر در وضعیت کسب و کارها هم تاثیر می گذارد 
و این برای تولیدکنندگان بخش خصوصی ایجاد 

هزینه می کند.
وی افزود: همه کشــورهای دنیا غیر از جیبوتی 
که جمعه تعطیل است، شنبه و یکشنبه تعطیل 
هســتند حتی افغانســتان و عراق هــم جمعه 
و شــنبه تعطیل هســتند و اتــاق بازرگانی هم 

تعطیلی شنبه را پیشــنهاد کرد اما در نهایت در 
مجمع تشــخیص مصلحت صراحتا بــه ما اعلام 
کردند که تعطیلی شــنبه ممکن نیست و ما هم 
گفتیم پس پنج شــنبه را تعطیل نکنید و مجمع 
هــم نپذیرفت و شــورای نگهبان هــم دو دلیل 
برای رد تعطیلی شــنبه آوردنــد؛ یکی تعارض با 
 سیاست های ابلاغی و دیگری هم به دلیل تعارض

 با شرع مقدس.
وی یادآور شــد: تعطیلی دو روز در هفته باز هم 
به مجلس بازگشــت و با وجود استدلال های اتاق 
بازرگانی در کمیسیون اجتماعی بر عدم تعطیلی 
پنج شنبه این امر تصویب شــد و البته گمرکات 
و ســازمان ملی اســتاندارد و وزارت بهداشت از 

تعطیلی پنج شنبه استثنا شده اند.
رییس اتاق بازرگانی تهران تاکید کرد: دســتگاه 
حاکمیت اصلا حرف بخــش خصوصی را گوش 
نمی دهد، ده سال است که نفهمیدیم چرا رابطه 
بانکی ما با جهان قطع اســت با ایــن حال ناامید 
نیســتیم و باید این مملکت را بســازیم اما با این 
روند بعید به نظر می رسد به رشد هشت درصدی 

برسیم.

تحقق رشد ۸ درصدی اقتصاد نیازمند سرمایه گذاری ۱۰۰ میلیارد دلاری است

گروه اقتصاد ایران وجهان
News kasbokar@gmail.com
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تا اواســط دهه ۸۰ حدود ۱۲ تا ۱۵درصد فقر مطلق 
داشتیم که بعد از موج اول تحریم ها تا میانه دهه ۹۰ به 
حدود ۲۰درصد رسید، اما با شروع موج تورم شدید، از 
سال ۱۳۹۷ با شیب تندتری افزایش پیدا کرده و به ۳۰ 
درصد در سال ۱۳۹۸ رسید. به گزارش تسنیم؛ افزایش 
هزینه هــای زندگی و پایین بودن دســتمزد مصوب 
شورای  عالی کار باعث شده به اعتقاد فعالان کارگری، 
جوانان تحصیل کرده و غیرتحصیل کرده تمایل چندانی 
به کار مولد در مراکز تولیدی نداشته باشند. به همین 
دلیل در برخی از فرصت های شــغلی، کار هست اما 
نیروی کار نیست. جوانان جویای کار می گویند حقوق 

مصوب، کفاف هزینه های زندگی را نمی دهد.
نرخ پایین دستمزدها در کنار نامشخص بودن تمدید 
قراردادهای موقت کار و نیز بیمه نکردن کارگران از 
سوی کارفرمایان،  طبعاً باعث گریز کارگران از محیط 
های کارگری می شود و به جایی می رسد که نیروی 
کار به عنوان موتور مولد کشور، قید کارگری را بزند و 
سراغ شغل های دیگر برود که بسیاری از آنها مشاغل 
کاذب است. این زنگ خطر که سرآغاز شروع گسترش 
فقر در کشور اســت را بارها فعالان کارگری به صدا 
در آورده اند. زهــرا کاویانی، عضو هیات علمی مرکز 
پژوهش های مجلس شورای اسلامی گفته است: از 
سال ۱۳۸۵ به بعد به مرور نرخ فقر دارای روند صعودی 

شده و در سال ۱۳۹۰ به حدود ۲۰درصد می رسد.
کاویانی درباره خط فقر نیز گفت: »بر اساس آخرین 
محاسبات انجام شــده، عدد برآوردی خط فقر یک 
خانوار ۳نفره در شهر تهران در ســال ۱4۰۳حدود 
۲۰ میلیون تومان است. با تصویب شورای عالی کار، 
حداقل دســتمزد کارگران در ســال ۱4۰۳ نسبت 
به ســال ۱4۰۲، به میزان ۳۵درصد افزایش یافت، 
حداقل حقوق کارگران برای سال ۱4۰۳، ۱۱میلیون 

و ۱۰۷هزار تومان شد.
تاکنون می توان گفت  سیاســتگذاران با تخصیص 
بودجه های چشــمگیر ســعی در کاهش نرخ فقر 
داشــته اند؛ با این حــال تلاش های مذکــور در این 
زمینه موفق نبوده است. در چنین شرایطی بسیاری 
از اقتصاددانان معتقدند که حرکت به ســوی رشد 
اقتصادی پایدار و ایجاد مشاغل متنوع و باکیفیت یکی 
از مهم ترین راه های کاهش نرخ فقر در کشور است. با 
این حال پرسش های مختلفی در زمینه کیفیت فقر 
در ایران و راهکارهای کوتاه مدت مقابله با این پدیده 

وجود دارد. میزان دســتمزد تا حتی عقب تر از سبد 
معیشت است که احمد میدری, وزیرکار معتقد است 
کسانی که فقر مطلق دارند شاغل اند، اما درآمدشان 
کفاف نمی دهد. احمد میدری  با اعلام اینکه ۳۰درصد 
از جمعیت کشور زیر خط فقر هستند، گفت: اغلب 
کسانی که به فقر مطلق دچارند شغل و درآمد دارند، 

اما درآمد آنها کفاف زندگی شان را نمی دهد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعــی درباره برنامه دولت 
چهاردهم برای از بین بردن فقر مطلق، گفت: یکی از 
احکام برنامه و شعاری که در دولت آقای روحانی و شهید 
رئیسی هم مطرح بود، بحث رفع فقر مطلق است. به 
لحاظ شاخص ها حدود ۳۰درصد از جمعیت کشور زیر 
خط فقر هستند و از بین بردن فقر مطلق یک آرمان و 

هدف است که باید به سمت آن حرکت کرد.
وی یادآور شد: تا اواسط دهه ۸۰حدود ۱۲تا ۱۵درصد 
فقر مطلق داشتیم که بعد از موج اول تحریم ها تا میانه 
دهه ۹۰ به حدود ۲۰درصد رسید، اما با شروع موج دوم 
تحریم ها و تورم شدید، از سال ۱۳۹۷ با شیب تندتری 
افزایش پیدا کرده و به ۳۰درصد در سال ۱۳۹۸ رسید. 
بر اســاس داده های مرکز آمار ایران و گزارش مرکز 
پژوهش های مجلس، از سال ۱۳۹۸ تا ۱4۰۱ نرخ فقر 

نسبتاً ثابت و حدود ۳۰درصد بوده است.
وی ادامه داد: از بین بردن فقر مطلق فرآیند پیچیده ای 
است و بدون تردید شرایط اقتصاد کلان، یعنی تورم و 
رشد اقتصادی، دو متغیری است که در موفقیت آن 
نقش پررنگی دارد. ولی صرف رشد اقتصادی خوب 
و کنترل تورم، فقر مطلق را از بیــن نمی برد و نباید 
منتظر ماند که رشــد اقتصادی خیلی بالایی اتفاق 
بیفتد، بلکه ما باید برای کاهش فقر اقدامات متفاوتی را 
انجام بدهیم. میدری با اشاره به اینکه اقدام اول و تجربه 
همه کشور ها این است که »فقر شدید« را از بین ببریم، 
تصریح کرد: فقر شدید یعنی درآمد یک فرد کفاف 
هزینه خوراک را نمی دهد. به عبارت دیگر اگر فرد همه 
درآمدش را هم خرج کند، نمی تواند نیاز خوراکش را 
تأمین کند؛ یعنی شما فرض کنید که هزینه مسکن، 
حمل و نقل و بهداشــت ندارد و فقط می خواهد غذا 
بخورد. فقر مطلق به موضوع تأمین حداقل نیاز های 
اساسی )مانند خوراک، پوشاک، مسکن، حمل و نقل 
و…( می پردازد. به عبارت دیگر، فقر مطلق را می توان 
ناتوانی در کسب حداقل استاندارد زندگی تعریف کرد؛ 

بنابراین فقر مطلق، اعم از فقر شدید است.

براساس اعلام مرکز آمار، در مرداد ماه ۱4۰۳، درصد تغییرات شاخص قیمت 
تولیدکننده )تورم( بخش معدن در ۱۲ ماه منتهی به مرداد ماه ۱4۰۳ نسبت 

به مدت مشابه در سال قبل، ۳۱.4 درصد است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، مرکز آمار ایران طی گزارشی اعلام کرد: در مرداد 
ماه ۱4۰۳، شاخص قیمت تولیدکننده بخش معدن ۲۱۸6,۷ محاسبه شده که 
نسبت به ماه قبل )تورم ماهانه( ۲,6 درصد، نسبت به ماه مشابه سال قبل )تورم 
نقطه به نقطه( ۲۱,۰ درصد و در ۱۲ ماه منتهی به ماه جاری نســبت به دوره 

مشابه سال قبل )تورم سالانه(، ۳۱,4 درصد افزایش داشته است.
براســاس این گزارش، در مرداد ماه ۱4۰۳، درصد تغییرات شــاخص قیمت 
تولیدکننده بخش معدن نســبت به ماه قبل )تورم ماهانه( ۲,6 درصد است 
که در مقایســه با همین گزارش در ماه قبل )۳,6 درصــد(، ۱,۰ واحد درصد 

کاهش داشته است. به عبارتی، میانگین قیمت دریافتی توسط تولیدکنندگان 
محصولات معدنی به ازای تولید محصولاتشان در داخل کشور، در مرداد ماه 

۱4۰۳ نسبت به ماه قبل، ۲,6 درصد افزایش داشته است.
در این ماه بیش  ترین تورم ماهانه با ۵,6 درصد مربوط به گروه »زغال سنگ« و 

کم ترین تورم ماهانه با ۱,۳ درصد مربوط به گروه »سایر معادن« است.
در مرداد ماه ۱4۰۳، درصد تغییرات شاخص قیمت تولیدکننده بخش معدن 
نسبت به ماه مشابه سال قبل )تورم نقطه به نقطه( ۲۱,۰ درصد محاسبه شده 
که در مقایســه با همین گزارش در ماه قبل )۱۷,۹ درصد(، ۳,۱ واحد درصد 
افزایش داشته است. به عبارتی، میانگین قیمت دریافتی توسط تولیدکنندگان 
محصولات معدنی به ازای تولید محصولاتشان در داخل کشور، درمرداد ماه 

۱4۰۳ نسبت به دوره مشابه سال قبل، ۲۱,۰ درصد افزایش دارد.

در این مــاه بیش ترین تورم نقطــه به نقطه بــا ۳6,6 درصد مربــوط به گروه 
»سایرمعادن« و کم  ترین تورم نقطه به نقطه با ۱۸,۸ درصد مربوط به گروه »کانه 

های فلزی« است. علاوه بر این در مرداد ماه سال جاری، درصد تغییرات شاخص 
قیمت تولیدکننده بخش معدن در دوازده ماه منتهی به مرداد ماه ۱4۰۳ نسبت 
به مدت مشابه در ســال قبل، ۳۱,4 درصد برآورده شده که در مقایسه با همین 
اطلاع در ماه قبل )۳4,۲ درصد(، ۲,۸ واحد درصد کاهش داشته است. به عبارتی، 
میانگین قیمت دریافتی توسط تولیدکنندگان محصولات معدنی به ازای تولید 
محصولاتشان در داخل کشور، در دوازده ماه منتهی به مرداد ماه ۱4۰۳ نسبت به 
دوره مشابه سال قبل، ۳۱,4 درصد افزایش دارد. در این ماه بیش ترین تورم سالانه 
با 4۰,۳ درصد مربوط به گروه »سایر معادن« و کم ترین تورم سالانه با ۲۳,۵ درصد 

مربوط به گروه »زغال سنگ« است.

معاون مسکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با بیان اینکه برنامه سال 
جاری این بنیاد برای احداث مسکن اقشار کم درآمد در روستاها 4۰ هزار واحد 
است، از فرایند ساخت ۲۹ هزار و ۷6۵ واحد از ابتدای امسال تاکنون خبر داد 

و گفت: تاکنون در این بخش سه هزار واحد تکمیل و تحویل متقاضیان شد.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، »مجید جودی« افزود: در بخش مسکن کم 
درآمدها در روستاها، علاوه بر وام کم بهره ۳۵۰ میلیون تومانی، زمین به شکل 

اجاره ۹۹ ساله به این دسته از متقاضیان تعلق می گیرد. وی ادامه داد: همچنین 
دولت کمک های بلاعوض به عنوان آورده مردم به این دســته از متقاضیان 
می دهد که این کمک در حال حاضر حدود ۱۲۰ میلیون تومان اســت که از 

طریق دولت و سایر نهادهای حمایتی تامین می شود.
جودی توضیح داد: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با کمیته امداد امام خمینی)ره( 
تفاهم نامه ای منعقد کرده است که بر اســاس آن مقرر شده تا علاوه بر کمک 

بلاعوض ۱۲۰ میلیون تومانی دولت و نهادهای حمایتی، از سوی کمیته امداد 
امام خمینی )ره( برای هر واجد شــرایط ۱۵۰ میلیون تومان کمک بلاعوض 
تعلق بگیرد و بدین ترتیب در تلاش هســتیم تا آورده این گروه ها را که توان 

تامین آورده اولیه را ندارند تامین کنیم.
وی تاکید کرد: برای افرادی که تحت پوشش کمیته امداد نیستند نیز از روش 

های دیگر کمک های بلاعوض تامین خواهد شد.

رییس کانون سردفتران و دفتریاران آخرین اقدامات 
برای اجرای قانون الزام به ثبت رسمی معاملات اموال 
غیرمنقول را تشریح کرد. علی خندانی در گفت وگو با 
ایسنا درباره  اجرای قانون الزام به ثبت رسمی معاملات 
اموال غیرمنقول، گفت: با وجود فراز و نشــیب های 
طولانی که برای تصویب این قانون وجود داشت و رفت 
و برگشت مفصلی که بین شــورای نگهبان، مجلس 
شورای اسلامی، مجمع تشــخیص مصلحت نظام و 
مراجع نظارتی اتفاق افتاد، در نهایت با دســتور مقام 
معظم رهبری و پیگیری ایشان و همچنین ابتکاری 
که مجمع تشخیص به خرج داد، این قانون به تصویب 
رسید و از 4 تیرماه سال جاری اجرایی شد. این قانون 
زوایای بسیار وسیع و گسترده ای دارد. بالاخره بعد از 
چندین سال )قریب به بیش از ۱۰۰ سال( توانستیم 

برای معاملات عادی بین افراد فکری اساسی کنیم.
وی افزود: اسناد عادی باعث شــده بود علاوه بر ایجاد 
مشــکلات در جامعــه، پرونده های متعــدد قضایی، 
اختلافات ملکی و اختلافات بعضــاً کیفری هم ایجاد 
شود. ان شاءالله این قانون بعد از عملیاتی شدن آرامش 
را در نقل و انتقالات حاکم می کنــد چرا که مهم ترین 
نتیجه آن ثبت رسمی کلیه اسناد است. قانون الزام به 
ثبت رســمی معاملات اموال غیرمنقول و قانون جامع 
حدنگار)کاداستر( دو بال یکدیگر هستند. در پی اجرای 
کامل قانون کاداستر نیز تمام املاک کشور دارای سند 
رسمی خواهند شد. به نظر می آید این قانون بتواند به 
خوبی با علت اصلی مشکلات اقتصادی در کشور مبارزه 

کند تا پیرو آن حاکمیت و مردم از آن منتفع شوند. رییس 
کانون سردفتران و دفتریاران درباره اینکه اولین معضلاتی 
که با اجرای این قانون حل می شود، چه مواردی خواهد 
بود؟ گفت: هنوز قانون به طور کامل اجرایی نشده است 
و مشــغول تدوین آیین نامه های آن هستیم اما اگر به 
مرحله عملیاتی برسد اولین معضلی که حل خواهد کرد، 
زمین خواری ها، کوه خواری ها، جنگل خواری ها، فروش 
مال غیر، تصرف عدوانی، تصــرف اموال دولتی و حتی 
تصرف اشخاص در ملک یکدیگر و فروش  یک مال به چند 
نفر، پیش فروش و... است. ضمن اینکه در این قانون تاکید 
شده سامانه های هوشمندی باید طراحی شوند تا تمام 
نقل و انتقالات در بستر آنها ثبت و ضبط شوند. این کار 
باعث می شود دیگر نتوان بر روی نقل و انتقالی که یکبار 
اتفاق افتاد معامله کرد چرا که سامانه هشدار خواهد داد و 

از ثبت معامله معارض جلوگیری می کند.
خندانی افزود: مورد دیگر شــفافیت معاملات در کشور 
است. متاسفانه معاملات در کشور ما اصلا شفاف نیست 
بنابراین این قانون با شفاف کردن معاملات، می تواند کمک 
بسیار شــایانی به برنامه ریزی های آتی از جمله بودجه 
سالانه کشــور، برنامه های بلند مدت مانند برنامه پنج 
ساله، برنامه های چشم انداز مختلف حاکمیت و... داشته 
باشد. این قانون با ارائه آمار و ارقام بسیار دقیق به مسئولین 
می تواند آنها را در اتخاذ تصمیم گیری هایشان راهنمایی 
کند. ضمن اینکه لازم اســت تاکید کنم وصول حقوق 
دولتی و نظارت هایی که مراجع مختلف نظارتی کشور باید 
بر معاملات، مراودات و اعمال حقوقی مردم داشته باشند، 

پیرو اجرای این قانون به صورت جدی پیگیری خواهد شد.
خندانی درباره اینکه  از ابتدای تصویب این قانون تاکنون، 
کانون ســردفتران و دفتریاران چه اقداماتی انجام داده 
اســت؟ گفت: با توجه به لزوم ایجاد ســامانه هایی برای 
اجرای قانون الزام به ثبت رسمی معاملات، کانون از یک 
سال پیش، اقدامات موثری را در همکاری با سازمان ثبت 
اسناد و املاک کشور انجام داده است. همچنین توافقات 
و قراردادهای متعددی را بــا نهادهای مختلف از جمله 
معاونت املاک امضا کردیم که ریاست سازمان ثبت نیز بر 

این تفاهم نامه ها صحه گذاشته است.
وی افزود: یکی از مواردی که در اجرای قانون مزبور موثر 
است و می تواند باعث موفقیت آن شود، سامانه هاست که 
واحد فناوری کانون سردفتران و دفتریاران اقدامات بسیار 
خوبی در این زمینه انجام داده است، هرچند که هنوز با 
تکمیل و فعال شدن تمام سامانه ها و فرایندهای مدنظر 
فاصله داریم اما به مرور زمان انجام خواهد شد. همچنین 
با همکاری سازمان ثبت اســناد و املاک کشور، کانون 
سردفتران و دفتریاران و مشــاورین املاک زمینه اجرا 
شدن مواد یک و ۲ و ۳ قانون الزام به ثبت رسمی معاملات 
اموال غیرمنقول فراهم شده است؛ این درحالی است که 
تنها ۲ ماه از ابلاغ قانون می گذرد. خندانی با بیان اینکه یک 
بال دیگر اجرای قانون الزام به ثبت رسمی معاملات اموال 
غیرمنقول مشاورین املاک هستند، گفت:  در این راستا 
جلســات متعدد و مکرری را هم در تهران و هم در مرکز 
استان ها برگزار کردیم و با اعضای هیئت مدیره و روسای 

اتحادیه ها گفتگوهای مفصلی داشتیم.

تدوین برنامه ها و اقداماتی 
که در سراسر کشور برای 
آمادگــی تأمین برق پیک 
مصرف ۱4۰4 باید اجرایی 
شــود، کلید خــورده و از 
ابتدای هفته جاری، جلسات برنامه ریزی برای عبور 

از دوره اوج مصرف سال ۱4۰4 آغاز شده است.
به گزارش تســنیم، تابســتان امســال با رسیدن 
ناترازی برق به ۱۹ هزار و ۷۰۰ مگاوات و ثبت رشد 
۸,۷درصدی اوج تقاضای مصرف برق نسبت به سال 
قبل، رکوردهایی بسیار بیشتر از پیش بینی ها به جا 
گذاشــت و آنچه در بخش تقاضای برق رخ داد، به 
مراتب از بدبینانه ترین سناریور که رشد 6درصدی 

را نشان می داد هم بیشتر بود.

تابســتان ۱4۰۳ به روزهای پایانــی خود نزدیک 
می شود و روزهای پرمصرف برقی فصل گرم امسال 
به پایان رسیده و صنعت برق بدون وقفه وارد برنامه 
ریزی برای تأمین برق تابستان ۱4۰4 شده است. 
از ابتدای هفته جاری، جلســات برنامه ریزی برای 
عبور از دوره اوج مصرف ســال ۱4۰4 آغاز شده و 
تدوین برنامه ها و اقداماتی که در سراسر کشور برای 
آمادگی تأمین برق پیک مصرف ۱4۰4 باید اجرایی 

شود، کلید خورده است.
همچنین فصل تعمیرات نیروگاه های حرارتی کشور 
به منظور انجام ۱۰۹ هزار مگاوات برنامه تعمیراتی 
برای افزایش آمادگی نیروگاه ها در پیک تابســتان 

سال آینده آغاز شده است.
عبدالرســول پیشــاهنگ، مدیرعامــل شــرکت 
مادرتخصصی برق حرارتی، آمادگی کامل نیروگاه ها 
برای تولید برق پایدار را هدف اصلی این شــرکت 

برشمرد و گفت: از این رو همه ســاله پس از عبور 
از فصل گرم ســال و طــی نیمه دوم شــهریورماه 
فصل تعمیراتی نیروگاه های حرارتی آغاز شــده و 
باید تا خردادماه سال بعد به پایان برسد؛ چرا که از 
خردادماه با افزایش مصرف برق کشور باید بتوانیم 
همه واحدهای تولید برق حرارتی کشور را با آمادگی 

حداکثری در مدار تولید داشته باشیم.
همچنیــن مصطفی رجبی مشــهدی، مدیرعامل 
شــرکت توانیر در این خصوص گفــت: با توجه به 
اینکه فصل تعمیرات نیروگاههای کشور آغاز شده و 
تعدادی از نیروگاهها برای این منظور از مدار خارج 
شده اند، بخشی از ظرفیت تولید برق کاهش یافته 

است.
وی در عین حال بر لزوم تداوم برنامه های مدیریت 
مصرف برق تاکید کرد و افزود: کماکان ضروری است 
مشترکان مصارف مختلف نسبت به مدیریت مصرف 

برق خود توجه بیشــتری داشــته و پایش مصرف 
مشترکان پرمصرف به ویژه مشترکان خانگی و اداری 
توسط شرکتهای توزیع برق با جدیت پیگیری شود. 
سخنگوی صنعت برق با بیان این که در حال حاضر 
دمای وزنی کشور ۳۲ درجه است، از افزایش ۲ تا ۳ 
درجه ای دما طی هفته آینده خبر داد و تصریح کرد: 
این وضعیت بیانگر آن اســت که اجرای برنامه های 
مدیریت مصرف تــا دو هفته آینــده ادامه خواهد 

داشت.
وی با اشاره به این که امسال ۲ درصد از مشترکان 
که حدود ۷۰۰ تا ۸۰۰ هزار مشــترک را شــامل 
می شود، ۱۰ تا ۲۰ برابر الگوی مصرف منطقه خود 
برق مصرف کردند، گفت: قطعا این مشــترکان در 
اولویت برنامه های مدیریت مصرف و قطع برق برای 

سال آینده قرار خواهند گرفت.
مدیرعامل توانیر از تامیــن ۵ درصد برق مصرفی 
ادارات با پنلهای خورشــیدی، حرکت پرشتاب در 
جهت هوشمندســازی لوازم اندازه گیری، تعویض 
کنتورهای معیوب و راکد، مقابله جدی با استخراج 
رمزارزهای غیرمجاز و قطع برق مشترکان پرمصرف 
به عنوان بخشــی از برنامه های مدیریت بار ســال 
۱4۰4 یاد کرد و گفت: برنامه ریــزی برای عبور از 

دوره اوج مصرف سال ۱4۰4 آغاز شده است.

شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

تعمیرات 109 هزار مگاواتی نیروگاه ها آغاز شد

برنامه ریزی برای تأمین برق تابستان آینده

تورم تولیدکننده بخش معدن اعلام شد

۳ هزار واحد مسکونی روستایی تحویل شد

مشاورین املاک با استقبال وارد سامانه »کاتب« شدند

شاغلان فقیر و خط فقری که در حال افزایش است

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱4۰۲6۰۳۱6۰۰۱۰۱۰۲4۸ مورخ ۱4۰۲/۱۱/۲۸هیات اول/دوم 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای/خانم کمال خاطری فرزند خلیل بشماره شناسنامه 4۲۵۲ به شماره 
ملی ۳۸۳۸۷4۹۷۹۰ صادره از کامیاران مبنی بر صدور سند مالکیت نسبت به شش 
دانگ یکباب ساختمان به آدرس کرمانشاه بلوار طاق بستان انتهای کوچه ۱۱4 بر 
۲4 متری شیرینی فروش داغ به مساحت 6۳/۳۰ متر مربع قسمتی از پلاک شماره 
۹ فرعی از ۲6 فرعی از ۱۳۹ اصلی واقع در بخش یک حومه کرمانشاه خریداری از 
مالک رسمی مشاعی آقای/خانم عزیز زارعی به صورت مع الواسطه به متقاضی محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱4۰۳/۰6/۱۱  تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱4۰۳/۰6/۲۷

سجاد مویدی
رئیس ثبت اسناد و املاک

۲۱6۰ م الف

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانــون و ماده ۱۳ آئین نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رأی شماره ۱4۰۳6۰۳۱6۰۱4۰۰۲۱۵۰ مورخه ۱4۰۳/۰6/۰۳ هیات 
اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم یوسف صادقی فرزند حسن 
بشماره شناسنامه 4۰۵ صادره از کرمانشاه ششدانگ قسمتی از ساختمان 
پلاک شماره 6۸ فرعی از ۵۷ فرعی از ۱۲۵ اصلی واقع در بخش سه حومه 
به ادرس کرمانشاه سعدی کوچه پیروز پلاک ۳۷ خریداری از مالک رسمی 
مجید قبادپور محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول :۱4۰۳/۰6/۱۰
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۳/۰6/۲6

فرشاد نادری
رئیس ثبت اسناد و املاک

۲۱۷۵

تاسیس شرکت سهامی خاص صنایع ماشین سازی فولادگر اصفهان درتاریخ 
۲۵/۰6/۱4۰۳ به شماره ثبت ۷۸۱6۱ به شناسه ملی ۱4۰۱۳۷۳۷۰۹۲ ثبت 
و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم 
آگهی میگردد. موضوع فعالیت :تولید قطعات صنعتی با استفاده از فرآیند های 
ریخته گری، فلزکاری و تراشکاری درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از 
مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان 
اصفهان، شهرستان برخوار، بخش حبیب آباد، دهستان برخوارشرقی، روستای 
شهرک صنعتی دولت آباد، شــهرک صنعتی دولت آباد، بلوار امام خمینی، 
کوچه بهار )۱(، پلاک ۲، طبقه همکف کدپســتی ۸۳4۱6۵۳6۹۱ سرمایه 
شخصیت حقوقی عبارت اســت از مبلغ ۱,۰۰۰,۰۰۰ ریال نقدی منقسم به 
۱۰۰ سهم ۱۰۰۰۰ ریالی تعداد ۱۰۰ سهم آن با نام عادی مبلغ ۱۰۰۰۰۰۰ 
ریال توسط موسســین طی گواهی بانکی شماره ۰۳۱۲۱۰۲۹۵۳۷۷ مورخ 
۲۲/۰۵/۱4۰۳ نزد بانک ملت شعبه اصفهان با کد ۹۱۷۳6 پرداخت گردیده 
است اعضا هیئت مدیره آقای علی فولادگر به شماره ملی ۱۲۷۳۵۷۲6۰۲ به 
سمت مدیرعامل به مدت ۲ سال و به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت 
۲ سال آقای ناصر فولادگر به شــماره ملی ۱۲۸۵6۱۱۲۲۵ به سمت رئیس 
هیئت مدیره به مدت ۲ ســال خانم زهره توتونچی تبریزی به شــماره ملی 
۱۲۸۷۹۰۲۰6۵ به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت ۲ سال دارندگان 
حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته 
، بروات ، قراردادها عقود اســلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری 
باامضاء رئیس هیئت مدیره جناب آقای ناصر فولادگر همراه با مهر شــرکت 
معتبر می باشد. اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه بازرسان خانم فرزانه 
فولادگر به شماره ملی ۱۲۷۱۰۵۵۲۷۹ به سمت بازرس علی البدل به مدت 
۱ سال آقای محمد فولادگر به شماره ملی ۱۲۸۰۸۷۷۳۵۹ به سمت بازرس 
اصلی به مدت ۱ سال روزنامه کثیر الانتشار کسب و کار جهت درج آگهی های 
شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه 
فعالیت نمی باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک اســتان اصفهان اداره ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۱۷۸۹۰۵۸(
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فناوری و 
اطلاعات

ضرب آهنگ تلاش ها در حوزه کسب و کار دیجیتال باید سرعت بگیرد
افزایش همکاری با کشورهای بریکس

وزیر ارتباطات با بیان اینکه در دهه گذشته اتفاقات خوبی در حوزه دیجیتالِ فضای کسب 
و کار کشور افتاده است، اما با نقطه مطلوب فاصله داریم، بر سرعت گرفتن ضرب آهنگ 
تلاش ها تاکید کرد. به گزارش وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، هاشــمی در دیدار با 
اعضای شورای مرکزی سازمان نظام صنفی کشور و هیات رییسه نصر تهران اعلام کرد، 
برای همکاری در رفع ناترازی های انــرژی و افزایش بهره وری در فضای صنایع، معادن، 

نفت و سلامت با استفاده از »مدیریت هوشمند انرژی و فناوری اطلاعات« آمادگی داریم.
وی به فرصت ها و ظرفیت های گسترش فعالیت ها و همکاری ها در فضای بین الملل از 
جمله بازار کشورهای آسیای میانه اشاره کرد و خواستار طراحی »نقشه راه عملیاتی« برای 
حضور فعال و حداکثری در این کشورها شد. وزیر ارتباطات به سفر اخیر خود به قزاقستان 
برای شرکت در اجلاس وزرای اسکاپ اشاره کرد و اظهار داشت که کشورهای آسیای میانه 
به همکاری و تعامل با جمهوری اســلامی ایران در حوزه های زیرساختی، استارتاپ ها، 

توسعه سامانه ها، سرویس ها و اقتصاد فضایی علاقه مند هستند.
هاشمی خاطرنشان کرد که برای افزایش بهره وری و عایدی در حوزه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات ضروری است از ظرفیت کشورهای منطقه استفاده و بازارهای جدید با کارکردهای 
متعدد ایجاد کنیم. وی تصریح کرد که علاوه بر تمرکز بر استفاده حداکثری از ظرفیت 
کشورها و قدرت های اقتصادی نوظهور نظیر »بریکس«، تعامل با کشورهای عضو سازمان 
همکاری اقتصادی ) اکو( و »اسکاپ« به عنوان یکی از پنج کمیسیون منطقه ای سازمان 
ملل متحد را افزایش خواهیم داد. وی با بیان اینکه »به حضور بخش خصوصی در حوزه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات باور دارم«، تصریح کرد: در سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
به بخش خصوصی اعتماد شد و امروز شاهد مشارکت شش یا هفت شرکت دانش بنیان در 

فعالیت های سازمان ثبت هستیم.َ

افزایش حملات سایبری رکورد زد
تحلیل جدید سیمانتک نشان داد تعداد حملات باج افزاری در سه ماهه دوم سال ۲۰۲۴، 
افزایش قابل ملاحظه ای پیدا کرد. به گزارش ایســنا، آمار این شــرکت امنیتی نشان داد 
گروه های خلافکار، ۱۳۱۰ حمله در این مدت انجام دادند که ۳۶ درصد در مقایسه با سه ماهه 
قبلی افزایش داشت و نزدیک به رکورد ۱۶۸۸ حمله است که در سه ماهه سوم سال ۲۰۲۳ 
ثبت شد. در این گزارش تاکید شده است: افزایش شدید حملات در سه ماهه دوم امسال، 
نشان می دهد حمله کنندگان دوباره پیش افتاده اند. هرچند فعالیت های باج افزاری مانند 
نوبروس تعطیل شدند، اما به نظر می رسد زیرمجموعه های ماهر آنها همچنان فعال هستند.

طبق گزارش سیمانتک، مختل کردن فعالتی »لاک بیت« که بزرگترین گروه باج افزاری 
عرضه کننده خدمات باج افزار اســت، به کاهش حملات باج افزاری در سه ماهه اول سال 
۲۰۲۴ منتهی شد اما جدیدترین گزارش نشان می دهد خلافکاران سایبری دوباره تجدیدقوا 
کرده اند. در سه ماهه دوم، ۳۵۳ حمله مربوط به فعالیت »لاک بیت« بود که بالاترین سطح 
شناسایی شده تا به این تاریخ است. گروه های جدید مانند Qilin پس از انحلال »لاک بیت«، 
بسیار فعال بودند و ۹۷ حمله در سه ماهه دوم امسال انجام دادند که ۴۷ درصد در مقایسه با 
مدت مشابه سال گذشته افزایش داشت. گروه »رنسام هاب«، حملات خود را از سه ماهه اول 
تا سه ماهه دوم، سه برابر کرد و شاید ثابت کرد که مختل کردن فعالیت »لاک بیت«، به جای 
اینکه فعالیت های باج افزاری را فلج کند، باعث متنوع شدن آنها شده است. بر اساس گزارش 
تکِ رادار، پرداخت باج در سال های اخیر گران تر شده و به طور میانگین، به ۱.۵ میلیون دلار 
رسیده است. امنیت سایبری برای سازمان ها، اهمیت بیشتری پیدا کرده و درک و خنثی 

کردن ریسک های باج افزار برای هر کسب و کاری، حیاتی شده است.

۱۱ برنامه مشترک بین وزارت علوم و معاونت علمی نهایی می شود
معاون فناوری وزیر علوم گفت: تا ماه آتی ۱۱برنامه مشترک بین معاونت علمی ریاست 
جمهوری و وزارت علوم نهایی می شود که بودجه و منابع مالی آن از طریق معاونت علمی 
تخصیص پیدا می کند. به گزارش مهر، محمد نبی شهیکی معاون فناوری وزیر علوم در 
اجلاس روسای دانشگاه ها، موسسات آموزش عالی پژوهشی و فناوری کشور در رابطه با 
پارک های علم و فناوری دانشگاهها اظهار کرد: کل بودجه ای که پارک های علم وفناوری 
کشور دریافت می کنند، ۲درصد از ارقام آموزش عالی کشور است که بسیار رقم کمی است.
وی ادامه داد: با همین رقم کم و پایه بســیار ضعیف، ۱۴۰هزار شغل در پارک های علم 
وفناوری شکل گرفته است. ما باید با این هدف حرکت کنیم که این نسبت به ۵۰۰هزار 
برسد و واقعیت این است که تحقق چنین نرخی مســتلزم این است که پایه بودجه ای 
پارک های علم وفناوری را ۴ برابر کنیم. شهیکی مطرح کرد: بسیاری از پارک های علم و 
فناوری کشور هنوز در بازه صنعتی و اقتصادی کشور قرار ندارند و دلیل آن این است که 
نوع نگاه این گونه بوده است که پارک ها باید خود منابع اخذ کنند درحالی که این نوع نگاه، 

نگاهی نیست که به فناوری در کشور قوام و قامت دهد.
وی گفت: تزریق منابع در حوزه زیرساختی و همچنین هزینه هایی که می تواند در قالب 
گرندهای فناوری باشد یک مسئله بسیار مهم است که وزیر نیز تاکید ویژه ای به این مسئله 
داشتند. معاون فناوری وزیر عنوان کرد: در حال آماده سازی طرحی هستیم که طبق نظر 
وزیر علوم یک ریل گذاری متفاوت در آینده پارک ها باشد. وی افزود: ما نمی توانیم نهادهایی 
را ایجاد کنیم که آن اثربخشی و خروجی موثر را در زیست بوم آموزش عالی کشور نداشته 
باشد. بدون تردید اعتقادی که داریم این است که پارک های فناوری هر چه رشد پیدا کنند، 
در نتیجه آن تامین منابع مالی هم برای ما و هم دانشگاه ایجاد می شود و حتما مدل اجرای 
آن را نهایی خواهیم کرد. شهیکی بیان کرد: مسئله ای که ما با آن مواجه شدیم این بود که 
در ۱۳ استان نهادهای موازی پارک های فناوری شکل گرفته است و نوع نگاه در شکل گیری 
این پارک ها از آغاز این بود که دانشگاه را به سمت دانشگاه صنعت ساز حرکت دهد اما اینگونه 

نشد و در خیلی از دانشگاه های کشور، پارک ها تنها ویترین آن دانشگاه شدند.
وی افزود: آسیب جدی که در حال حاضر با آن مواجه ایم این است که یک رقابت منفی و 
غیرسازنده بین پارک دانشگاهی در استان ها و پارک استانی شکل گرفته و نیاز به بازنگری 

در روندها دارد که راهبرد محوری را سعی می کنیم خدمت روسا ارسال کنیم.
معاون فناوری وزیر علوم درباره فضاهای مازاد دانشگاه ها نیز اظهار کرد: اگر بررسی کنیم، 
در بسیاری از استان ها فضای مازاد دانشــگاه هایی مثل پیام نور، علمی کاربردی و دیگر 
دانشگاه ها وجود دارد درحالی که در حدود ۶استان پارک ها حتی یک متر فضای زیرساختی 
ندارند و بــه صورت اجــاره ای کار را پیش می برند. وی گفــت: کل پارک ها، بخش های 
پژوهشگاه ها و دانشگاه، جز یک خانواده  از آموزش عالی کشور هستند و نیاز داریم که در 
بعضی از استان هایی که چنین فضاهای مازاد وجود دارد، یک الگوی دو سر سود بین دو نهاد 
طراحی کنیم. شهیکی با اشاره به پست های سازمانی و کمبود شدید نیروی متخصص در 
پارک های علم وفناوری، عنوان کرد: این مسئله یک واقعیت تلخ است و واقعا وجود دارد، ما 
سعی می کنیم پیوست مناسب برای این حوزه شکل گیرد. وی در رابطه با مدل همکاری 
بین معاونت علمی و وزارت علوم اظهار کرد: ما در ۳سرفصل در حال توافق هستیم. یکی 

تبصره ۲ که قرار شد مبلغ مشخصی با تصمیم گیری وزارت علوم مشخص شود.
معاون فناوری وزیر علوم افزود: دومین نکته که وجود دارد، در هفته جاری در ۵برنامه مشترک به 
توافق رسیده ایم و تا ماه آتی ۱۱برنامه مشترک بین معاونت علمی ریاست جمهوری و وزارت علوم 
نهایی می شود که بودجه و منابع مالی آن از طریق معاونت علمی تخصیص پیدا می کند. وی ادامه 
داد: هدف ما این است این مدل هم افزا شود و مجدد معاونت فناوری و همچنین معاونت علمی، 
۲مسیر متفاوت را دارند. شهیکی گفت: ۱۱سرفصل مشترک در حال نهایی شدن است که بر اساس 
آن ۱۱سرفصل مشترک بتوانیم هم افزایی و این الگوی تعاملی را داشته باشیم. وی تاکید کرد: اگر 
بخواهیم پارک های ما موثر باشند با الگوی فعلی امکان پذیر نیست و بدون تردید باید ظرف نهادی 
که برای پارک ها طراحی می کنیم به سمت الگوی حکمرانی مشارکتی با محوریت بخش خصوصی 
برود. شهیکی در خصوص تعامل با هیات امنا نیز مطرح کرد: ما پیشنهادی را آماده کردیم که الگوی 
تمرکززدا را در پارک های علم و فناوری داشته باشیم زیرا پارک ها محیط پویایی هستند و اگر قرار 

باشد سرمایه گذار خصوصی پای کار آید بدون تردید نمی تواند منتظر بماند.

اخبار

دبیر ستاد توسعه فناوری های 
فرهنگی و نرم معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاســت جمهوری با اشاره به 
وجود بازار حــدود ۲۵۰ هزار 
میلیــارد تومانی صنایع خــلاق در کشــور، از عزم این 
مجموعه برای تعریف ســاز و کاری بــرای تامین مالی 
جمعی شرکت های خلاق بواسطه ظرفیت های مردمی 

خبر داد.
به گزارش ایرنا، مســعود حســنلو در خصوص اهمیت 
موضوع تامین مالی برای شرکت های خلاق، اظهارکرد: 
تامین مالی یکی از مسائل مهم اکوسیستم نوآوری است 
و صندوق نوآوری شکوفایی، صندوق پژوهش فناوری و 
قوانین مالیاتی همه در راستای تامین نیازهای مالی این 

اکوسیستم ایجاد شدند. 
وی افزود: با این حال، هنوز شرایط استفاده کامل شرکت 
های فعال در اکوسیســتم خلاق از این روش ها وجود 
ندارد؛ به طور مثال در حال حاضــر، صندوق نوآوری و 
شــکوفایی به دلیل قوانین موجود نمی تواند به شرکت 
های خلاق، تســهیلات ارائه کند. این در حالی است که 
برخلاف حوزه دانش بنیــان، صنایع فرهنگی و خلاق از 
سال ها قبل در ســبد مصرف مردم وجود داشته و این 
حوزه از یک بازار نزدیک به ۲۵۰ هزار میلیارد تومانی در 

کشور برخوردار است.
دبیر ستاد توسعه فناوری های فرهنگی و نرم ادامه داد: 
از این رو، ســاز و کاری برای تامین مالی شــرکت های 
خلاق در دستور کار ستاد قرار گرفت و جمع سپاری در 
سه فرمت برای این مهم کلید خود که نخستین فرمت، 
سرمایه گذاری جمعی بواسطه ظرفیت های مردمی است.

وی دومین راهبرد ستاد توسعه فناوری های فرهنگی و 
نرم معاونت علمی برای حمایت از شرکت های خلاق را 
تامین سرمایه به صورت پیش خرید عنوان کرد و افزود:در 
این شیوه، سرمایه در گردش مورد نیاز شرکت ها برای 
تولید یا برای خدمات از طریق مشارکت های خرد تامین 
می شود و مردم با بهره مندی از یک تخفیف می توانند 
کالا رو زودتــر از موعد پیش خرید کننــد و این یکی از 

اتفاقاتی است که در دنیا در پلتفرم های معتبر در حال 
انجام است.

حســنلو با بیان اینکه، راهبرد سوم در حمایت از صنایع 
خــلاق Donate یا هدیه اســت تصریح کــرد: البته 
اکوسیستم تامین مالی جمعی در حوزه نخست در کشور 
شکل گرفته اما در حوزه دوم و سوم هنوز به بلوغ کافی 

نرسیده است.
وی در ادامه، یکی از برنامه های امســال ســتاد توسعه 
فناوری های فرهنگی و نرم را تمرکز بر دو مرحله دیگر 
جمع ســپاری عنوان کرد و افزود: البته مــا هم اکنون 
پلتفرم های جمع سپاری زیادی داریم و قصد ما رقابت با 
این پلتفرم ها نیست و می خواهیم یک ویترین تخصصی 
در حوزه صنایع خلاق ایجادکنیم که به اســم سامانه یا 

سکوی برای این کار طراحی شده است.
دبیر ستاد توسعه فناوری های فرهنگی و نرم اضافه کرد: 
در این بخش همه پروژه های جمع ســپاری و سرمایه 
گذاری جمعی را در حوزه صنایــع خلاق تجمیع کرده 
و در مرحله بعد، اعتباربخشی یا اعتبارسنجی می کنیم. 
از دیگر اقدامات ما در این بخــش همچنین، ارزیابی اثر 
اجتماعی است و به اصطلاح مخاطب راهنمایی می شود 
که در چه طرحی می تواند سرمایه گذاری و تامین مالی 
انجام داده و تاثیرگذاری اجتماعی بیشتری داشته باشد.

وی در خصوص اینکه در حال حاضر جمع سپاری در چه 
مرحله ای است، تصریح کرد: در حال حاضر، فعلا فراخوان 
دادیم و هدف ما اتصال طرح هایی است که تا به امروز در 
اکوسیستم صنایع خلاق وجود داشته و می تواند از بستر 
و زیرساخت پلتفرم جمع سپاری استفاده کنند و مرحله 
دوم نیز اضافه کردن تسهیل گران و تعریف مشوق هایی 
برای حرکت به سمت انجام پروژه های صنایع خلاق است.

صنایع خلاق تنها با بازار داخلی توسعه نخواهد 
یافت

دبیر ستاد توسعه فناوری های فرهنگی و نرم با بیان اینکه 
 B۲C جنس تعاملات اقتصادی در بــازار صنایع خلاق
است، اظهارکرد: در هم تنیدگی بازار محصولات صنایع 
خلاق با متن زندگی مردم و اجتماع، بازار را برای صنایع 
خلاق به یک مسئله کلیدی بدل می کند و به همین دلیل 
هم در حوزه جمع سپاری به سراغ پیش خرید رفتیم چرا 
که این محصولات اکثرا در سبد مصرف مردم قرار دارند 

و قطعا اگر محصولی در حوزه صنایع خلاق تولید شده و 
در سبد مصرف وجود نداشته باشد، مسیر را اشتباه رفته 
است چرا که این عرصه )زیست بوم صنایع خلاق( با حوزه 

زندگی مردم و روزمره آن ها ربط مستقیمی دارد.
حســنلو ادامه داد: در هیچ جای دنیا، بازار کوچک برای 
صنایع خلاق جواب گو نیســت، حتی کشورهای بزرگ 
دنیا مثل هند با نگاه داخلی نمی توانند صنایع خلاق خود 
را توسعه دهند. شاید تنها کشوری که فقط با بازار داخلی 
توانسته غنای خوبی ایجاد کند، چین و آمریکا است که 
تحقق این امر در این کشــورها اقتضائات خاص خود را 
دارد و برای مثال حجم بالای مصرف فرهنگی مردم در 
آمریکا یکی از این دلایل است با همه این احوال، همین 
کشــورها بدون نگاه بین المللی نمی توانند کار خود را 

توسعه بدهند.
وی با بیان اینکه بازار منطقه اولین و در دسترس ترین 
بازاری اســت که باید پیگیری کنیم، افزود: بخش هایی 
که ما زیرساخت طبیعی مستعد داریم؛ مثل حوزه هایی 
که با پلیمر و پتروشیمی مرتبط اســت، از مزیت ها به 
شمار می آید، از این رو صنایع خلاقی که به این موضوع 
مرتبط هستند مثل اســباب بازی، نوشت افزار ظرفیت 
صادراتی جدی ما محسوب می شود، یا حوزه هایی که 
به استعدادهای طبیعی و منابع انسانی مرتبط می شود، 
مثل حوزه گیم و انیمیشن از دیگر مزیت های صادراتی 
صنایع خلاق کشــور است. حســنلو ادامه داد: در سال 

گذشته روسیه به دلیل اقتضائات فعلی بازار و نیاز آنها به 
تعامل با ایران و کشور عراق به واسطه ظرفیت فوق العاده 
جغرافیایــی، صادراتی و مالی از مقاصــد جدی ما برای 

صادرات بوده است.
وی ادامه داد: در کنار روسیه و عراق، همچنین تعلاملاتی 
با سایر کشورهای همسایه و منطقه همچون ازبکستان، 
تاجیکستان، افغانستان که مزیت های فرهنگی مشترک 
با ایران دارند داشته ایم و یا کشــورهای حاشیه خلیج 
فارس به دلیل قرابت مکانی در اولویت بعدی ما قرار گرفته 
اند. به گفته دبیر ستاد توسعه فناوری های فرهنگی و نرم، 
در حوزه اسباب بازی در ســال گذشته قرارداد صادرات 
نزدیک به ۱۵۰ هزار دلار اسباب بازی منعقد شد که البته 
عدد چندان قابل توجهی نیست اما برای شروع این مسیر 

اتفاق خوبی است.
حسنلو که پیشتر حوزه گیم و انیمیشن را از دیگر مزیت 
های صادراتی ما عنوان کرده بود، تصریح کرد: در حوزه 
اسباب بازی انعقاد قراردادهای صادراتی صورت پذیرفت 
و در حوزه انیمیشن نیز بهمرســانی و قراردهای تولید 

مشترک با طرف های روسی در دستور کار است.
وی ادامه داد: در سفری هم که اخیرا به ازبکستان داشتیم 
مجموعه ای از شرکت های توانمند ایرانی ما را همراهی 
کردند که در جریان این سفر، تحلیل بازار بسیار خوبی 
اتفاق افتاد و در حوزه اســباب بازی، گیم و انیمیشــن 

همکاری های بسیار خوبی آغاز شده است.

دبیر ستاد توسعه فناوری های فرهنگی و نرم عنوان کرد:

بازار ۲۵۰ هزار میلیاردی صنایع خلاق 
News kasbokar@gmail.com

رئیس پژوهشــگاه علوم و فنــاوری اطلاعــات ایران 
)ایرانداک( فرایند انبارداری را فرایندی هزینه بر برای 
شرکت ها دانست و گفت: بیشترین دلیل ورشکستگی 
شرکت ها ناشــی از نبود بازار و فروش است، نه به دلیل 

نبود تکنولوژیکی و عدم توان علمی.
به گزارش ایسنا، دکتر محمد حســن زاده در همایش 
معرفی پاویون جمهوری اســلامی ایران در نمایشگاه 
بین المللی جیتکــس دبی که در خانه نــوآوری ایران 
در محل نمایشگاه بین المللی تهران برگزار شد، افزود: 
پژوهشگاه علوم و فناوری اطلاعات ایران، بازوی علمی 
حوزه فناوری اطلاعات است و حضور ما در کنار سازمان 
توســعه تجارت و نمایشــگاه بین المللی جیتکس به 
واسطه برگزاری و مدیریت کنفرانس شهر هوشمند این 

نمایشگاه بین المللی است.
وی با بیان اینکه در نمایشگاه جیتکس ۲۰۲۴ دبی نیز 

این کنفرانس برگزار می شود، ادامه داد: هماهنگی برای 
حضور مهمانان برای این نشســت در حال انجام است. 
حسن زاده اظهار کرد: آنچه که برآورد می شود، این است 
که شرکت ها به ویژه شرکت های دانش بنیان در کشور 
بیشتر روی تولید و ســاخت محصول متمرکز شدند و 
کمتر درباره فروش و ســود خود صحبت می کنند؛ از 
این رو است که ویترین این شرکت ها شامل محصولات 
متنوعی اســت و هر چه بیشــتر باشــد. به آن افتخار 

می کنند.
رئیس پژوهشگاه علوم و فناوری اطلاعات ایران یادآور 
شد: در سیاست های کلان کشور نیز سالیان سال است 
که روی تولید تمرکز شده، ولی بهتر بود که روی فروش 
تمرکز شــود؛ چرا که اگر محصولی، مشتری و فروش 
داشته باشد، می توان برای تولید بیشتر آن برنامه ریزی 
کرد. وی اضافه کرد: استراتژی شرکت ها بر تولید استوار 

شــده، در حالی که زنجیره تامین از تهیــه مواد اولیه، 
تحقیق و توسعه، نوآوری شروع و تا ساخت نمونه اولیه و 

صنعتی و ورود به بازار ادامه می یابد.
حسن زاده انبارداری را فرایندی هزینه بر برای شرکت ها 
و موجب ورشکســتگی آنها دانست و خاطرنشان کرد: 
بیشترین دلیل ورشکستگی شــرکت ها ناشی از نبود 
بازار و فروش است، نه به دلیل نبود تکنولوژیکی و عدم 
توان علمی. رئیس پژوهشگاه ایرانداک با تاکید بر اینکه 
فروش به اندازه تولید ساده نیست و بسیار پیچیده است، 
ادامــه داد: در فرایند فــروش مفاهیمی چون خدمات 
پس از فروش، رقابت با رقبا، بازنمایی محصولات برای 

خریداران و مذاکره معنا می یابد.
وی جیتکس را فرصتی برای نمایش محصولات دانست 
و گفت: نقص تاریخی ما در فروش محصولات و بازاریابی، 
مذاکره است. متاسفانه شرکت ها برای فروش تنها بازار 

داخلی را هدف گذاری می کنند، ولی ماشین های چینی که 
اکنون در ایران مشاهده می کنیم در خیابان های پکن دیده 
نمی شوند. محصولاتی که در کشورهای مختلف مصرف 

می شود، لزوما وارد بازار شرکت تولیدکننده نمی شود.
حسن زاده با طرح این ســؤال که چرا حضور ایران در 
نمایشگاه های کشــورهای همســایه کمرنگ است، 
یادآور شد: اگر بخواهیم بازار را توسعه دهیم، باید روی 
سرمایه گذاران خارجی حساب باز کنیم و برای حمایت 
از شرکت ها لازم است تا ۸۰ درصد حمایت های ما روی 

فروش محصولات متمرکز شود.
وی، جیتکــس را فرصتی بــرای توجه بیشــتر روی 
فــروش و نمایش محصــولات توصیف کــرد و گفت: 
شرکت ها با حضور در نمایشگاه ها با شیوه های مذاکره 
 آشنا می شــوند، ضمن آنکه به توانمندشــدن آنها نیز 

کمک می کند.

پرتاب ماهواره تحقیقاتی »چمران۱« توســط ایران، 
در بســیاری از رســانه های خارجی منعکس شد. به 
گزارش ایســنا، ماهواره تحقیقاتی »چمران۱« که از 
سوی گروه فضایی صنایع الکترونیک ایران)صاایران( 
با همکاری و مشارکت پژوهشگاه هوافضا و شرکت های 
خصوصی دانش بنیان طراحی و ســاخته شده است، 
شــنبه ۲۴ شــهریور توســط ماهواره بر »قائم ۱۰۰« 
 پرتاب شــد و با موفقیــت در مــدار ۵۵۰ کیلومتری 

قرار گرفت.
بســیاری از رســانه های خارجــی، خبر ایــن پرتاب 
موفقیت آمیز را منعکــس کردند کــه در ادامه به آنها 
می پردازیم. بلومبرگ نوشت: شبکه تلویزیونی دولتی 
جمهوری اسلامی ایران گزارش داد که این کشور روز 
شنبه یک ماهواره تحقیقاتی ســاخت داخل را به فضا 

پرتاب کرده است.

رویترز نوشــت: ایــران دومیــن ماهواره را در ســال 
جاری میلادی بــه مدار زمین فرســتاد. در ماه ژانویه، 
رسانه های ایران گزارش دادند ماهواره »ثریا« به مدار 
۷۵۰ کیلومتری پرتاب شــد. اکونومیک تایمز نوشت: 
ایران با موفقیت یک ماهواره را به فضا فرســتاده است. 
ایــران ماهواره تحقیقاتــی چمران ۱ را با اســتفاده از 
موشک ساخته شده توسط ســپاه پاسداران با موفقیت 
به مدار زمین فرستاد. گزارش ها حاکی از آن است که 
ایستگاه های زمینی، سیگنال هایی را از ماهواره دریافت 

کرده اند.
ای بی سی نیوز نوشت: ایران می گوید که با موفقیت یک 
ماهواره را به فضا فرســتاده است. این کشور گفت یک 
ماهواره تحقیقاتی را با موشک ساخته شده توسط سپاه 

پاسداران به مدار زمین پرتاب کرده است. اورشلیم  پست 
نوشت: رسانه های دولتی ایران گزارش دادند این کشور 
ماهواره تحقیقاتی چمران-۱ خود را روز شنبه به مدار 
زمین فرستاده که دومین پرتاب موفق ماهواره برای آن 

در سال جاری است.
عرب نیوز نوشــت: ایران با موفقیت یک ماهواره را به 
فضا پرتاب کرد. خبرگزاری های دولتی گزارش دادند 
که ایران روز شنبه یک ماهواره تحقیقاتی را با موشک 
ساخته شــده توسط سپاه پاســداران به مدار فرستاده 

است.
واشنگتن پست نوشــت: ایران گفت که یک ماهواره را 
به فضا پرتاب کرده است. این کشور ماهواره تحقیقاتی 
چمران-۱ خود را روز شنبه به مدار زمین فرستاده است. 

ایران این پرتاب را که دومین پرتاب از این نوع در سال 
جاری بود و یک ماهواره را با موشــک در مدار قرار داد، 

موفقیت آمیز توصیف کرد.
روزنامه استرالیایی کانبرا تایمز نوشت: ایران یک ماهواره 
دیگر را به مدار زمین فرستاد. رسانه های دولتی ایران 
گزارش دادند این کشور ماهواره تحقیقاتی چمران-۱ 
خود را به مدار فرستاده اســت که دومین پرتاب موفق 

ماهواره ای آن در سال ۲۰۲۴ به شمار می رود.
ایندیا تودی نوشت: ارسال ماهواره ایران به فضا، اولین 
بار در دوره ریاست جمهوری مسعود پزشکیان. ایران روز 
شنبه یک ماهواره تحقیقاتی را با موشک ساخته شده 
توسط سپاه پاســداران به مدار زمین فرستاد. روزنامه 
هندو نوشت: ایران گفت که یک ماهواره تحقیقاتی را با 
موشک ساخته شده توسط سپاه پاسداران به مدار زمین 

فرستاده است.

پژوهشگران گروه مخابرات دانشگاه تربیت مدرس طی 
پژوهشی موفق به طبقه بندی صدای قلب با استفاده از 

هوش مصنوعی شدند.
به گزارش مهــر به نقل از دانشــگاه تربیــت مدرس، 
پژوهشگران گروه مخابرات دانشگاه تربیت مدرس طی 
پژوهشی موفق به طبقه بندی صدای قلب با استفاده از 
تبدیلات شکلینه و سری زمانی و ابعاد فراکتالی شدند. 
استفاده از روش پیشــنهادی این پژوهش سبب بهبود 
طبقه بندی و رســیدن به دقت کل ۹۹.۲ درصد شده 

است.
قلب مهم ترین عضو بدن است که خون را به مغز و سایر 
اندام های بدن می رســاند. آشکارسازی ناهنجاری در 
صدای قلب )فونوکاردیوگــرام( یکی از روش های مهم 

برای تشــخیص بیماری های قلبی اســت. پویا سید 
قاسمی که این پژوهش در قالب پایان نامه کارشناسی 
ارشد وی در رشته مهندسی برق، مخابرات - مخابرات 
سیستم انجام شده است، گفت: استفاده از ابزار هوش 
مصنوعی می تواند کارایی و دقت این تشخیص را بهبود 
بخشد. سیگنال صدای قلب حاوی اطلاعات قابل توجهی 
از وضعیت دریچــه ها و عروق قلب اســت. می توان با 
تحلیل دقیق تر صدای قلــب ناهنجاری های احتمالی 

دریچه های-عروقی را آشکار کرد.
وی ادامه داد: ناهنجاری های قلبی در بازه یک سیکل 
قلب سبب ایجاد صدای اضافه یا سوفل می شوند. بررسی 
زمان-شکلی این ناهنجاری سبب تشخیص نوع بیماری 
می شود. از طرفی نیاز به تجربه و خبرگی برای تشخیص 

بیماری بوسیله صدای قلب و همچنین خطاهای انسانی 
در تشخیص بیماری های قلبی، سبب انگیزه ای جهت 

خودکار کردن این فرایند شده است.
مهندس سید قاســمی به روش های متعدد تشخیص 
بیماری های قلبی بوسیله صدای قلب اشاره کرد و گفت: 
در سال های اخیر روش های متعددی جهت تشخیص 
بیماری های قلبی بوســیله صدای قلب پیشنهاد شده 
اســت که هر کدام مزایا و معایب خود را دارند. در این 
پژوهش با توجه به ویژگی های زمان-شکلی صدای قلب 
سعی در طراحی کرنل های )فیلتر( لایه CNN شبکه 
عصبی با الهام از ویژگی های زمانی-شــکلی )تبدیل 

شکلینه( صدای قلب شده است.
وی در تشریح روش پیشنهادی خود اظهار داشت: در 

۴ روش پیشنهادی ارائه شده در این تحقیق نشان داده 
شده است که جایگذاری شکلینه های محاسبه شده در 
کرنل لایه CNN سبب کاهش هزینه آموزش )کاهش 
نمونه های آموزشی( و افزایش دقت می شود. استفاده 
از ویژگی های فرکتالی به همراه ویژگی های شکلی آن، 
سبب بهبود طبقه بندی و رســیدن به دقت کل ۹۹/۲ 
درصد شده است. علاوه بر سادگی محاسبات، این روش 
قابلیت استفاده در ســامانه های ارزان قیمت با سرعت 

پاسخگویی مناسب دارد.
گفتنی است این پژوهش در قالب پایان نامه کارشناسی 
ارشد پویا سید قاسمی با راهنمایی دکتر محمد حسن 
قاسمیان یزدی در دانشکده مهندسی برق و کامپیوتر 

دانشگاه انجام شد.

برگزاری کنفرانس شهر هوشمند در جیتکس ۲۰۲۴

بازتاب پرتاب ماهواره »چمران-۱« در رسانه های جهان

تشخیص بیماری های قلبی با هوش مصنوعی در ایران ممکن شد
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تا به حال به اين موضوع فكر كرده ايد كه 
مــي توانيــد از زبالــه هايتـان درآمدزايي 
داشته باشيد؟ آيا تا به حال به زباله ها به 
شكل پول و سرمايه نگاه كرده ايد؟ هر روز 
در آشپزخانه با حجم زيادي از زباله هايي 
مثل پوست خربزه، هندوانه، پوست سيب، پوست موز و تفاله هاي 
چاي و... مواجه هستيم كه با كرم هاي كمپوست مي توان تمام اين 
زباله ها را بازيافت و تبديل به كود مورد نياز گياه هاي خانگي كرد. در 
واقع بدون هيچ هزينه اي مي توانيد هم از شر زباله هاي خود راحت 
شويد و هم با اين روش كودهاي توليدي خود را به فروش برسانيد 
و كسب درآمد كنيد. توليد كرم كمپوست )ارگانيك( از زباله هاي 
خانگي بيش از دو دهه است كه در اروپا و آمريكا رواج يافته است. 
اين محصول بازيافتي از زباله ها چند سالي مي شود كه در كشور ما 
نيز رايج است. » كمپوست كرمي« حاصل فعاليت بيولوژيك نوعي 
كرم خاكي است. اين جانور با تغذيه از زباله هاي  تر آنها را به كود آلي 
و مغذي تبديل مي كند و در حال حاضر نيز اين كود به عنوان يكي از 

بهترين كودهاي ارگانيك در دنيا به شمار مي رود. 

  پول درآوردن از زباله
به گفته امير دهلوي فعــال حوزه توليد كود ارگانيك بر اســاس 
آمارهاي جهاني سالانه در آشپزخانه هر خانه بيش از 90 كيلوگرم 
زباله از مواد طبيعي توليد مي شــود كه به راحتي مي توان آنها را 
به كمپوســت تبديل كرد. وي در رابطه با توليد كرم كمپوست به 
»كسب و كار« مي گويد: براي توليد كرم بايد تخم كرم را از گلخانه ها 
خريداري كرد و بعد داخل يك مخزن مخصوص يا هر نوع سطل 
پلاستيك ريخت و بعد از آن هر نوع زباله خانگي  مثل پوست ميوه 
يا حتي زباله هاي خشك را به عنوان غذا در مخزن كرم ريخت. اين 
توليد كننده كود ارگانيك با اشاره به اينكه كرم زباله خوار با هر 100 
گرم زباله اي كه مي خورد، 70 درصد از آن را با آنزيم هاي گوارشي 
خود مخلوط و آن را دفع مي كند، ادامه مي دهد: اين فضولات همان 
كمپوست ها هستند كه از آنها به عنوان كود محصولات ارگانيك 
استفاده مي شود و قيمت آنها به ازاي هر كيلو بين 2 تا 3 هزار تومان 
است. وي با تاكيد بر اين موضوع كه اين كرم ها نه بو دارند و نه ديده 
مي شوند، ادامه مي دهد: اين كرم هاي كوچك حتي بوي بد زباله ها 
را مي گيرند و كودهايي كه از اين روش به دست مي آيد، فاقد هرگونه 
قارچ، علف هاي هرز و ارگانيسم هاي نامناسب براي رشد گياهان 
است. به گفته امير دهلوي ورمي كمپوست علاوه بر قابليت بالا بر 

جذب آب، شرايط مناسب براي دانه بندي و قدرت نگهداري مواد 
غذايي مورد نياز گياهان را فراهم مي كنند و اين كرم قابليت اين را 

دارد كه در طول يك ماه از 6 عدد به 260 عدد برسد. 

  تقويت گياهان خانگي با كودهاي دست ساز
اين توليد كننده كود ارگانيك، توليد كمپوست خانگي را براي محيط 
زيست بسيار مناسب مي داند و مي افزايد: بر جا ماندن حجم عظيمي 
از پسماندها تبديل به يكي از معضلات مهم شهري شده است كه 
در توليد خانگي اين كودها زباله هاي خانگي به جاي اينكه خروار 

خروار جمع شوند و خطر ساز شوند، مي توانند كاركرد توليد پيدا 
كنند و براي اهل خانه درآمدزا باشند. دهلوي با تاكيد بر اين موضوع 
كه اين كودها تاريخ مصرف ندارند، ادامه مي دهد: اهل خانه به جاي 
اينكه براي تقويت گياهانشــان و خريد كودهاي شيميايي هزينه 
كنند، مي توانند از كودهاي ارگانيك توليد خودشان استفاده كنند و 

كودهاي اضافي را نيز به گلخانه ها بفروشند. 
وي با اشــاره به اين موضــوع كه در كشــورهاي اروپايي خود 
شــهرداري ها امكانات و تجهيــزات كمپوســت را در اختيار 
شهروندان قرار مي دهند و با شيوه هاي تشويقي كودهاي توليد 

شده را مي خرند، مي گويد: اما در ايران اين محصول هنوز جديد 
است و برايش بازاريابي نشده اســت با اين وجود همين ميزان 
توليد خانگي هم مي تواند درآمدزا باشد به شرط آنكه به صورت 

خشك و دسته بندي شده به فروش برسد. 

  منبع غذايي مناسب براي دام و طيور
دهلوي درباره توليد انبــوه اين محصــول و كاربرد هاي ديگر آن 
مي گويد: اين كرم ها فقط براي توليد ورمي كمپوست مورد استفاده 
قرار نمي گيرند بلكه منبع غني پروتئين نيز هستند. به گفته اين 

توليد كننده ارگانيك 70 درصد از بدن آنها از پروتئين تشكيل شده 
است در حالي كه گوشت قرمز تنها 18 درصد پروتئين دارد بنابراين 
اين كرم ها مي توانند منبع غذايي مناسب براي دام و طيور نيز باشند. 
وي در ادامه صحبت هاي خود به اين موضوع نيز اشاره مي كند كه 
قبلا از طرف دولت برحسب مقياس زمين هاي كشاورزي به آنها كود 
تعلق مي گرفت اما مدتي است كه اين كار متوقف شده است و در حال 
حاضر كشاورز با معضل كمبود كود مواجه است كه توليد يا خريد اين 
كود حتي مي تواند براي كشاورز نيز هم ارزان تر و مقرون به صرفه تر 

و البته مفيد تر باشد. 

از زباله هاي خود درآمدزايي كنيد

كرمهاييكهشماراثروتمندميكنند

كشاورزي

هواي آلوده، غذاي ناسالم، آب آلوده 
و خاك مملــو از ســموم و كودهاي 
شيميايي؛ همه و همه باعث شده است 
كه تندرست ماندن در ايران خيلي هم 
آسان نباشد. اما اين تمام ماجرا نيست. 
مردم ايران سال هاست كه با آلودگي هوا و مواد غذايي ناسالم 
سر مي كند كه بزرگ ترين عامل و زمينه ساز بيماري هايي چون 
سرطان، سكته هاي مغزي و قلبي است. چندي پيش اعلام شد 
كه ظرف 20 ســال آينده در ايران ميزان ابتلا به سرطان 80 

درصد افزايش مي يابد. 
چندي پيش در ايران اســتفاده از روغــن پالم در محصولات 
لبني خبرساز شــد. روغني كه به دليل بهاي پايين، در برخي 
محصولات لبني جايگزين چربي طبيعي مي شود. روغن پالم 
بر روي سيستم هاي قلبي و عروقي رسوب مي كند و مي تواند 
سرطان زا باشد. خبر از سوي شماري از مقام هاي دولتي تاييد 
شد، توليدكنندگان در ابتدا منكر استفاده از اين روغن شدند 

و وزارت بهداشت از نظارت جدي بر صنايع لبني خبر داد. 
از سوي ديگر موارد زيادي گزارش شده كه محصولات لبني از 
جمله شير، خامه و پنير خامه اي پيش از انقضاي تاريخ مصرف، 
فاسد شده اند. مشــاور مديرعامل صنايع شير ايران دليل اين 
مشكل را رعايت نكردن زنجيره سرما از لحظه توليد تا رسيدن 
به دست مشتري مي داند. به اين مجموعه حالا بايد خاك ناپاك 

و آلودگي هاي تغذيه اي را اضافه كرد. 
شير و مواد لبني آلوده به روغن پالم، برنج هاي وارداتي آلوده، 
سبزيجات و صيفي جات آبياري شده با فاضلاب، گوشت هاي 
وارداتي تاريخ مصرف گذشــته و اســتفاده از رنگ دانه هاي 
مصنوعي در صنعت تخم مرغ تنها بخشي از پرونده قطور مواد 

غذايي غيرايمن در ايران است. 

غذاي سالم مصرف نمي كنيم
به گفته هاله يحيي زاده، نايب رئيس ســازمان نظام مهندسي 
و منابع طبيعي اســتان تهــران مردم در ايران غذاي ســالم 
مصرف نمي كنند چرا كــه آلودگي هاي تغذيــه اي به غير از 
رنگ ريزه هاي مصنوعي، اســتفاده از داروها، آنتي بيوتيك ها 
و هورمون ها در صنعت مرغداري كشور را نيز در بر مي گيرند.

اين كارشناس مواد غذايي در گفت وگو با كسب و كار با اشاره به 
اينكه يكي از بزرگ ترين معضلاتي كه در حال حاضر در صنعت 
مرغداري بيداد مي كند، مصرف بي رويه آنتي بيوتيك در اين 
صنعت است، بر اين موضع تاكيد دارد كه از زمان مصرف آنتي 
بيوتيك در مرغداري و عرضه گوشت يا تخم مرغ به بازار بايد 
مدت زماني طي شود اما متاسفانه در اكثر مرغداري ها به دليل 
اينكه مرغدار به دنبال سود بيشتر است، اينها دوره گذار را طي 
نمي كنند و بلافاصله بعد از مصرف آنتي بيوتيك گوشت و تخم 
مرغ را وارد بازار مي كنند و از آنجايي كه اين آنتي بيوتيك ها 
كه در صنعت مرغداري از آن اســتفاده مي شــد، شبيه آنتي 
بيوتيك هاي انساني است و همين موضوع باعث مقاوم شدن 

بدن انسان به آنتي بيوتيك مي شود كه اين فرآيند خطرناكي 
براي انسان به شمار مي رود. 

ضعف استاندارد مواد غذايي
يحيي زاده بر اين باور اســت كه ما اصلا غذاي ســالم مصرف 
نمي كنيم و مشــكل اساســي در اين رابطه نيز عدم تعريف 
مشخص براي استاندارد مواد غذايي است. وي با اشاره به اينكه 
در ايران تنها درباره گوشت مرغ فقط استاندارد اجباري است 
و نه درباره تخم مرغ و فراورده هاي جانبي آن، ادامه مي دهد: 
مشــكل اصلي در صنعت تغذيه ما ضعف قوانين است چرا كه 
فقط از نظر آلودگي محصول را مورد بررسي قرار مي دهند نه 

در بحث سالم بودن محصول براي تغذيه مناسب. 

نايب رئيس نظام مهندسي كشــاورزي و منابع طبيعي استان 
تهران وظيفه نظارت بر توليد و پخش مواد غذايي را متوجه اداره 
استاندارد، سازمان دامپزشكي، جهاد كشاورزي، اداره بهداشت و 
سازمان نظام مهندسي مي داند و تاكيد دارد كه نداشتن يك متولي 
نظارت بر سالم بودن محصولات غذايي يكي از مهمترين مشكلاتي 

است كه صنعت غذاي كشور با آن روبه روست. 

گراني عامل بيماري
وي در ادامه صحبت هــاي خود به اين موضوع اشــاره مي كند 
 كه متاســفانه به دليل گراني نهاده هاي دامي، شاهد استفاده از 
رنگ دانه هاي مصنوعي يا سنسيتيك در برخي از تخم مرغ هايي 
هستيم كه به صورت فله اي به بازار عرضه مي شوند و ادامه مي دهد: 

درباره تخم مرغ كه دو عامل باعث رنگ زرده آن مي شوند، يكي نوع 
غذاي مصرفي مرغ و ديگري نژادش و اينكه مرغ هايي كه ما پرورش 
مي دهيم بايد در غذاي آنها درصد ذرت بالا باشــد چرا كه ذرت 
داراي رنگ دانه هاي زرد و نارنجي است و باعث مي شود كه زرده 
تخم مرغ رنگ زردتري به خود بگيرد. وي با تاكيد بر اين موضوع 
كه در رنگ زرده نژاد هم تاثير دارد، مي گويد: درباره تخم مرغ هاي 
رسمي كه از مرغ هاي بومي توليد مي شود، رنگ زرده آن زرد تر 
است و اين نژاد مرغ است كه باعث مي شود كه زرده اين رنگ را 
به خود بگيرد ولي درباره تخم مرغ هاي صنعتي كه در مرغداري ها 
توليد مي شوند، بايد در جيره غذايي آنها ميزان ذرت را بالا در نظر 
بگيريم. هر چه غذاي مرغ داراي ذرت كم و گندم زياد باشد، رنگ 
زرده آن كمرنگ تر است. اين كارشناس مواد غذايي در ادامه به 

گراني نهاده ذرت در بازار اشــاره مي كند و مي گويد: در برخي از 
مرغداري ها در مواد غذايي مرغ هاي خود رنگ ريزه هاي مصنوعي 
مي ريزند كه زماني كه شما تخم مرغ را در ماهيتابه مي شكنيد و 
زرده تخم مرغ به حالت ارغواني درمی  آيد در توليد آن تخم مرغ از 
رنگ دانه هاي سننتيتيك يا مصنوعي استفاده شده است و خوردن 

آن توصيه نمي شود. 
 اين استاد دانشگاه، درج مهر كميسيون بين المللي تخم مرغ، 
نشان انجمن صنفي توليد كنندگان تخم مرغ شناسنامه دار در 
ايران و گواهي نامه هاي بين المللي غذايي بر روي بســته هاي 
تخم مرغ در بازار را از عواملي مي داند كه باعث مي شــود اين 
اطمينان به خريدار داده شــود كه محصولــي كه خريداري 

مي شود يك محصول غذايي سالم است. 

نبود استاندارد مشخص براي مواد غذايي سالم در ايران

سالـممانـدنآسـاننيست
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سبک 
زندگی

يك ميليــون و چهارصد هزار نفر بين 
سنين 10تا 49 سال در كشور بي سواد 
هستند درحالي كه بســياري از اين 
افراد شرايط تحصيل را دارند. نهضت 
سوادآموزي و ساير ارگان هاي آموزشي 
در كشــور هم براي مبارزه با بي سوادي تلاش ويژه اي به عمل 
آورده اند اما از بين بردن كامل اين رقم به گفته رئيس سازمان 
سوادآموزي در كشور به تلاشي 5 ساله نيازدارد. حل مشكلات 
آموزشي سوادآموزان و معايب ســاختاري موجود در نهضت 

سوادآموزي در اين رابطه ضروري است. 
 نهضت سوادآموزي براي گسترش سوادآموزي و افزايش آمار 
باسوادان در ميان بزرگسالان كشور به وجود آمد اما اينكه اين 
نهضت تا چه حد توانست بر ميزان ســوادآموزي كشور تاثير 
بگذارد و از نرخ بي سوادي بكاهد، جاي پرسش و سوال است. 
درحالي كه طرح ها و برنامه هاي متعــددي در قالب برگزاري 
كلاس هاي سوادآموزي در كشور ارائه شده است اما هنوز اين 

برنامه ها به نتيجه اي قطعي و مطلوب دست پيدا نكرده است. 
بزرگســالان به مقتضاي روحيه و ســني كه در آن قرار دارند 
نيازمند فرآيند هاي آموزشــي خاص سن و سال خود هستند. 
نحوه برخورد معلمان با آنها بسيار مهم است. از اين نظر قشري 
كه براي آموزش آنها در نظر گرفته مي شــود بايد از توانايي ها 
و مهارت هاي آموزشــي لازم برخوردار باشد. مثلا حوصله كم 
بزرگسالي و روحيه حساس آنها را بايد سنجيد. با توجه به اينكه 
در اين سن ميزان شور و شوق و نشاط جواني به درس كم است. 
معلم آنها بايد بتواند در آنها ايجاد علاقه و انگيزه كند يا اينكه در 
تدريس به گونه اي عمل كند كه بزرگسال از درس خسته نشود يا 
به اندازه توان يادگيري بزرگسال حجم تدريس را مشخص كند. 
براي همين نوع انتخاب معلم در نهضت سوادآموزي بسيار مهم 
است و نبايد به گونه اي باشد كه تنها در جهت گزينش عده اي 
براي آموزش باشد و دقت لازم در امر گزينش را نداشته باشد. 

يكي از ســالمندان نوع و تدريس معلم را در اين زمينه بسيار 
مهم مي داند و مي گويد: انتظار ما اين اســت كه كلاس درس 
تنها باهدف آموزش برگزار شــود و انگيزه هاي مادي معلمان 
باعث نشود در تدريس به ما كوتاهي كنند يا با آن ساده برخورد 
كنند. مثلا آنها به اين موضع اشاره مي كنند كه در بعضي موارد 
معلم با دادن نمره به بزرگســالان يا همان راضي كردن آنها، 

سعي دارد از اين طريق اعتبار تدريس خود را با نمره بالا ببرد 
بدون اينكه در يادگيري بزرگسالان تلاشي كرده باشد. يكي از 
آنها مي گويد: برخورد توهين آميز معلم من باعث شــده است 
كه با همه علاقه اي كه به درس دارم از حضور در كلاس درس 
خودداري كنم يا اينكه چيزي از محتواي درس ياد نگيرم. وي 
مي گويد: بزرگ ترين آرزوي من داشتن سواد خواندن و نوشتن 
است اما رفتار نامناســبي كه از آن معلم ديدم، فكر سواد را از 

ذهن من بيرون كرد. 
يكي از معلمان نهضت سوادآموزي مي گويد: علت عدم استقبال 

سوادآموزي در ميان بزرگســالان جامعه مشغله كاري و عدم 
اهميت موضوع سواد در ميان مردم است. خانواده ها وقت كافي 
براي سواد نمي گذارند و اكثر امور روزمره خود را بر آن ترجيح 
مي دهند. او ادامه مي دهد:تلويزيون بايد نمونه بزرگســالاني 
كه در تحصيل موفق بوده را به جامعه معرفي كند يا براي آنها 
امتيازاتي در نظر بگيرد تا بقيه هم به درس ترغيب شوند. اين 
معلم نهضت ســوادآموزي ادامه مي دهد: مثلا در نظر گرفتن 
امتيازات براي معلماني كه توانســته اند تعداد زيادي را باسواد 
كنند، در بالا بردن سطح علمي و آموزشي تدريس آنها، تاثير 

بسزايي دارد يا اينكه نحوه امتحان گرفتن به صورتي باشد كه 
ملاك نمره قبولي داشتن سواد خواندن و نوشتن باشد نه صرفا 
پرسش هاي ســخت و امتحان هاي غيراســتاندارد. مشكلات 
مادي در بعضي از خانواده ها مانع از اين مي شود كه آنها فرزندان 
خود را به مدرسه بفرستند و ترجيح مي دهند به آنها شيوه كار و 
تامين خرج خانه را بياموزند كه البته اين موضوع بيشتر مربوط 
به مناطقي است كه از نظر فرهنگي رفتن به مدرسه و سواد از 

جايگاه و اهميت خاصي برخوردار نيست. 
البته در اين رابطه اخيرا رئيس ســازمان نهضت سوادآموزي 

اعلام كرده اســت كه براي كاهش ميزان بي سوادان كشور در 
ســال جاري قصد دارد از طريق بسيج سازندگي براي آموزش 
60  هزار نفر اقدام كندكه به گفته ايشان اگر تحقق يابد 15 تا 
18 درصد كل عملكرد هدف گذاري شــده براي سوادآموزي 
در سال 94 محقق مي شــود. علي باقر زاده علت كمك گرفتن 
از بسيج براي مبارزه با بي ســوادي را كم بودن منابع موجود 
براي سوادآموزي در كشور بيان و تصريح كرده است كه تقريبا 
 5 سال طول مي كشد تا بتوان آمار بي ســوادي در كشور را به 

صفر رساند. 

»كسبوكار«بررسيميكند

موانع ريشه كن كردن بي سوادي

بعضــي بيماري هــا همچــون انواع 
ســرطان،  ام اس، بيماري هاي كليوي 
و د   يگر بيماري هــاي خاص علاوه بر 
تحميــل د   رد    و عوارض جســمي و 
روحي به مبتلايان، بــه د   ليل هزينه 
بر بــود   ن رونــد    د   رمان و بالا بــود   ن قيمــت د   اروهاي 
مخصوص اين بيماري ها، از نظر اقتصاد   ي نيــز افراد    مبتلا 
و خانــواد   ه آنها را تحت تاثيــر قرار مي د   هــد   . تلاش براي 
توليد    د   اخلي اين د   اروها حركتي د   رخور تقد   ير است كه 
تعد   اد   ي از ايرانيان صاحب تخصص با احســاس نياز به قطع 
وابســتگي اين د   اروها از خارج، طي ساليان گذشته پيگيري 
كرد   ه اند    و د   ر حال حاضر اين تلاش با شكسته شد   ن قيمت 
د اروهاي بيولوژيك د   ر د   اخل كشــور و گشايش عرصه هاي 
 صــاد   راتي بــه روي اين قبيــل د   اروها، تلاش آنهــا به ثمر 

نشسته است. 

د   ر توليد    د   اروهاي بيولوژيك، صاحب فناوري و 
خود   اتكا هستيم

د   كتر هاله حامد   ي فر، مد   يرعامل شركت سيناژن كه شركت 
تحت مد   يريت وي بخش عمد   ه د اروهــاي بيولوژيك مورد    
نياز بيماران خاص كشــور را توليد    مي كنــد   ، با بيان اينكه 
صنعت د   اروهــاي بيولوژيك با صنعت د   اروهاي شــيميايي 
تفاوت هــاي اساســي د   ارد    بــه »كســب وكار« مي گويد   : 
د   ر ايــران حــد   ود    100 واحــد    توليد    د   ارو مشــغول 
 فعاليت هســتند    كه 95 د   رصد    آنها د   اروهاي شــيميايي 
توليد    مي كنند   . علت كم بود   ن شــركت هاي توليد   كنند   
ه د   اروهاي بيولوژيك د   ر كشــور اين اســت كه فعاليت د   ر 
صنعت د   اروهــاي بيولوژيك مســتلزم د   اشــتن فناوری و 
د   انش بالاســت و خوشــبختانه ما د   ر هلد   ينگ سيناژن، 
تمــام ايــن فنــاوري و د   انــش را د   ر اختيــار د   اريــم. ما 
د   ر اين مجموعه، با د   ر د   ســت د   اشــتن فنــاوري توليد، 
برخــلاف توليد   كننــد   گان د   اروهاي شــيميايي نيازي به 
 وارد    كــرد   ن مــاد   ه اوليــه نــد   اريــم و به نوعــي خود 

  اتكا هستيم. 

لزوم حمايت از صنعت د   اروي بيولوژيك داخلي
به طور بســيار خلاصه و قابل فهم براي عمــوم، فرآيند    توليد    
د   اروهاي بيولوژيك به اين ترتيب اســت كه ما پروتئين هاي 
خاصي را متناسب با نياز د   ارويي د   ر سلول پرورش د   اد   ه و 
د   ر مرحله بعد    آن پروتئين ها را از سلول جد   اسازي و خالص 
مي كنيم و به صورت د   ارو د   ر د   رمان بيماري ها به كار مي بريم. 
د   اروهايي كــه ما توليد    مي كنيــم د   ر بيماری هاي خاص و 
اصطلاحا صعب العلاج مثل انواع سرطان يا بيماري هاي كليوي يا  
ام اس كاربرد    د   ارد    و د ر تمام د   نيا يك يا حد   اكثر د   و مشابه 
خارجي براي آنها هست. د   اروهاي مشابه خارجي با قيمت هاي 
بسيار بالاتر به بازار عرضه مي شوند    و د   ر نتيجه توليد    د   اخلي 

اين محصولات نه تنها از نظر قطع وابســتگي به خارج براي ما 
حائز اهميت است بلكه با توجه به قيمت بسيار مناسب د   اروي 
بيولوژيك توليد    د   اخل، از اين نظر هم كمك قابل توجهي به 
وضعيت اقتصاد   ي افراد    مبتلا و خانواد   ه هاي آنها مي شود    و 
آنها را از پرد   اخت هزينه هاي سنگين معاف مي كند   . اين فعال 
صنعت د   اروهاي بيولوژيك با بيان اينكه بيماري فقير و غني 
نمي شناسد    و د   ر صورتي كه د   ارو متناسب با توان مالي بيمار 
توليد    نشود    زند   گي بيماران به خطر مي افتد   ، خاطرنشان 
كرد   : اقلام د   ارويي بيولوژيك د اخلي با همان كيفيت د   اروي 
مشــابه خارجي قيمتي به مراتب نازل تر د   ارند    و گاه قيمت 
آنها 40 د   رصد    قيمت د   اروي خارجي است. اين د   ستاورد    
مهم كه توســط متخصصان د   اخلي و فرزند   ان اين مرز و بوم 
به د   ســت آمد   ه بايد    با قوانين حمايتي و اجراي د   رست و د   
قيق اين قوانين ارج گذاشته شود   . متاسفانه د   ر برخي موارد    

طي سال هاي گذشته از قبيل وارد   ات د   اروهاي مشابه بد   ون 
د   ر نظر گرفتن توليد    د   اخلي و بد   ون رعايت كرد   ن استاند   
ارد   ها و تســت هاي كيفي لازم اين حمايت زير سوال رفت اما 
 د   ر د   ولت جد يد    شــاهد    تحولات مثبت و حمايت از توليد   

 د   اخل هستيم. 

بازار روسيه را از د   اروي مشابه آمريكايي گرفتيم
خانم حامد   ي فــر با بيان اينكه هلد   ينگ ســيناژن علاوه بر 
تامين نيازهاي د   ارويي كشــور بازارهاي صــاد   راتي را نيز 
هد   ف گذاري كرد   ه اســت، مي افزايد   : واقعيت اين است كه 
د   اروهاي بيولوژيك توليد   ي ما توســط تمام متخصصان د 
اخلي مورد    تاييد    قرار گرفته انــد    و  د ر بازارهاي صاد رات 
نيز مراحل آزمايش و تست هاي مربوطه را با موفقيت پشت سر 

گذاشته اند  .

د ر حال حاضر ما د   ر بازار روســيه حضور بسيار موفقي د   اريم 
و د   اروهاي مشــابه آمريكايي را كه از برند   هاي جهاني هم به 
شــمار مي آيند    زير ســايه د   اروهاي ما قرار گرفته اند    و بازار 
روســيه را كاملا به ما واگذار كــرد   ه اند   . با كشــور تركيه هم 
 تعامل تجاري خوبي برقرار كرد   ه ايم و قرارد   اد   ي براي توليد    
د   اروهاي بيولوژيك تحت ليســانس ما د   ر اين كشور به امضا 
رسيد   ه است. اين افتخار بزرگي براي ايران است كه ما د   ر سطح 
بازارهاي صاد   راتي به عنوان صاحب اين فناوري و اعطا كنند   ه 
ليسانس توليد    د   اروهاي بيولوژيك شناخته مي شويم. به اين 
ترتيب افق صاد   راتي مطلوبي د   ر برابــر د   اروهاي بيولوژيك 
ما وجــود    د ارد    كه عــلاوه بر ايجــاد    ارزش افــزود   ه و ارز 
آوري براي كشــور مي تواند    جايگاه ايران را به عنوان كشوري 
 صاحب فنــاوري د   ر صنعت د   اروهاي بيولوژيك د   ر ســطح 

جهان مطرح كند   . 

با وجود    تحريم هم د   اروهاي بيولوژيك را بدون 
مشكل توليد    كرد يم

وي با اشاره به شــرايط تحريم و مشكلاتي كه اين شرايط براي 
صنعت د   اروي كشــور ما ايجاد    كرد   ، اظهار كرد   : صنعت د   
اروهاي شيميايي به د   ليل اينكه بخش زياد   ي از مواد    اوليه 
خود    را وارد    مي كند    د   ر اوايل تحريم د   چار مشــكلات جد   
ي شــد   ند    البته بعد كانال هايي ايجاد    شد    و محد   ود   يت 
تحريم ها براي صنايع د   ارويي كمتر شد    اما د   ر همان مقطعي 
كه تحريم جلوي انتقال پول و مواد    اوليه د   ارو را گرفت كمبود    
برخي اقلام د   ارويي د   ر كشور محسوس بود   . نكته جالب توجه 
اينكه د   ر شرايط تحريم صنعت د   اروي بيولوژيك دچار مشكل 
نشــد    و بيماراني كه نيازمند    د   اروهاي ما بودند    كمبود  ي 
احساس نكرد   ند    و آن هم به د ليل بومي بود   ن فناوري و قطع 

وابستگي ما به خارج د   ر اين د   اروها بود   . 

»كسبوكار«ازوضعيتتوليدوبازارداروهايمخصوصبيمارانخاصگزارشميدهد

شكسته شدن قيمت داروهاي بيولوژيک با توليد داخلي
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مدیرعامل آبفای استان  از کاهش 
حوادث شبکه فاضلاب در شمال 

غرب  شهر  اصفهان خبر داد
 مریــم کربلایی-مدیرعامل آبفای اســتان 
اصفهان گفت: با اجرای هشــتمین حوضچه 
اتصال، اتصال خط قدیم شــبکه فاضلاب به 
خط جدید در خیابان شــهیدان کاظمی به 
پایان رسید که منجر به کاهش حوادث شبکه 
فاضلاب در شمال غرب شهر اصفهان می شود.

حسین اکبریان با اشــاره به پروژه بازسازی 
شــبکه فرســوده فاضلاب خیابان شهیدان 
کاظمی گفت: از بهمن ماه ســال گذشــته 
عملیات اصلاح و بازسازی این شبکه به طول 
1890 متر با لوله قطــر 1400 میلی متر به 
صورت مستمر در دستور کار قرار گرفت و هم 
اکنون با احداث هشتمین حوضچه اتصال از 
خط قدیم به جدید، عملیات بازسازی شبکه 
فرسوده فاضلاب در شمال غرب اصفهان پایان 
یافت،این در حالیست که هزینه این عملیات 

بیش از 500 میلیارد ریال برآورد شده است.
وی با اشاره به اهمیت کاهش حوادث شبکه 
فاضــلاب در اصفهان اظهار داشــت: کلکتور 
فاضلاب خیابان شــهیدان کاظمــی به قطر 
1400 میلی متر به دلیــل قدمت بالای 55 
ســال دچار فرسودگی شــده وموجب وقوع 
حوادث متعدد شبکه فاضلاب در این منطقه 
شد، بنابراین بازســازی آن از اهمیت بسزایی 
برخوردار بوده اســت، همچنین حجم انتقال 
فاضلاب از طریــق کلکتور واقــع در خیابان 
شــهیدان کاظمی به تصفیــه خانه فاضلاب 

شمال، بیش از 1500 لیتر در ثانیه است.
لازم به ذکر اســت: شــبکه فاضلاب شــهر 
اصفهان قدمتــی بیش از 55 ســال دارد که 
300 کیلومتر آن نیاز به بازســازی دارد و در 
این میان 30 کیلومترآن باید در کوتاه ترین 
زمان مورد اصلاح و بازسازی قرار گیرد که با 
تلاش های صورت گرفته، اعتباری در حدود 
2 هزار میلیارد ریال از محــل اعتبارات ماده 
5۶ و  مشارکت بانک ها برای بازسازی شبکه 
فرســوده فاضلاب شــهر اصفهان تخصیص 

یافته است.

رییس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان البرز: 

 بیش از 86 درصد درآمدهای 
عمومی وصولی اســتان محقق 

شده است

 رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
البرز از تحقق بیــش از 8۶ درصد درآمدهای 
عمومی وسیعی استان البرز خبر داد و گفت: 
درآمدهای عمومی و وصولی اســتان البرز به 
مبلغ 112 439 میلیارد ریال بوده اســت که 
نسبت به مبلغ پیش بینی آن1۶ / 8۶ درصد 

محقق گردیده است. 
به گزارش روابط عمومی ســازمان مدیریت 
برنامه ریزی اســتان البرز توحید شــیریزاد 
حاجی بابا در جلســه ای که بــا حضور مدیر 
کل اموراقتصادی و دارایي ، مدیر کل گمرک 
استان البرز و مدیر کل سازمان امور مالیاتی 
اســتان البرز ، در ســالن جلســات سازمان 
برگزار شــد، افــزود : از مبلــغ کل وصولی 
مبلــغ 015 / 104 میلیــارد ریــال مربوط 
 به مالیات بــوده کــه 30 / 89 درصد تحقق

 را نشان می دهد.
وی با بیــان اینکه همچنین مبلــغ 424 / 8 
میلیارد ریال مربوط به سایر درآمدها بوده که 

02 / ۶0 درصد تحقق را نشان می دهد. 
رئیس سازمان مدیریت و برنامه  ریزی استان 
البرز با اشــاره به اینکه ترکیــب درآمدهای 
عمومی استان شــامل 93 درصد درآمدهای 
مالیاتــی و ۷ درآمدهــای غیــر مالیاتــی ) 
درآمدهــای وصــوری ســایر دســتگاه ها 
(می باشــد ،خاطرنشــان کرد: 58 درصد از 
کل مبلغ وصولی مالیات های اســتان مربوط 
به مالیات های مســتقیم و 42 درصد از کل 
مبلغ وصولی مالیات های اســتان مربوط به 

مالیات های غیر مستقیم می باشد.

آیت الله سیدحسن عاملی 
امام جمعه اردبیل در آیین 
آغاز عملیات عمرانی تقاطع 
غیر همسطح شهید خلبان 
ذاکر) پل آقاباقر( گفت:  در 
طول این سه سال گذشــته اعضای شورای شهر و 
شهردار اردبیل در اجرای پروژه های ماندگار فراتر از 

سطح انتظار درخشیدند.
شــهردار اردبیل نیز در این مراســم گفت: احداث 
پل آقاباقر یکی از مطالبات مهم مردم در راســتای 
کاهش ترافیک منطقه است که با اعتباری بالغ بر 
350 میلیارد تومان عملیاتی و طی 2 سال آینده به 

بهره برداری می رسد. وی افزود: این طرح در فازهای 
متعدد تعریف شده که فاز اول آن در یک سال آینده 
اجرایی می شود و سرمایه گذاری قرارگاه خاتم الانبیا 

را در این طرح شاهد خواهیم بود.
 محمود صفــری در آیین کلنگ زنی پل شــهید 
ضیاءالدین ذاکر)پل آقاباقر( با اشاره به جزئیات این 
طرح اظهار کرد: پل آقاباقر پس از تملک 10 ملک 
با اعتباری بالغ بر 350 میلیارد تومان به طول ۷00 
متر توســط قرارگاه  خاتم الانبیا و مؤسسه عاشورا 
عملیاتی می شود که انتظار می رود در 2 سال آینده 

به بهره برداری برسد.
وی با بیان اینکه اجرای این پروژه جزو مطالبات و 
خواسته های اصلی مردم منطقه بود افزود: افتتاح و 
بهره برداری از این پروژه در کاهش ترافیک منطقه 

سهم بسزایی ایفا خواهد کرد. شــهردار اردبیل از 
افزایش دوربین های کنترل ترافیک در شهر اردبیل 
خبر داد و گفت: تا پایان با عملیاتی شدن فیبر نوری 
و نصب دوربین های کنترل ترافیک به دوربین های 
امنیتی، تعداد این دوربین ها به 120 مورد افزایش 

خواهد یافت.
صفری ادامه داد: همکاری و همراهی اعضای شورای 
شهر با شهرداری زمینه ساز اجرایی شدن اقدامات 
عمرانی مهمی چون پل قدس، پل نیایش، پل شهید 

سلیمانی و پل شهید رئیسی شده است.
شــهرداری اردبیل فعالیت های خوبی را در ســه 
سال گذشــته انجام داده که مهمترین آن توسعه 
فضای ســبز با احداث 1۷ پارک، اجرای 20 طرح 
مشارکتی با 850 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری، 

توسعه فیبر نوری، تکمیل و راه اندازی تقاطع های 
غیرهمســطح نیایش، شهید ســلیمانی و شهید 

رئیسی به همراه آسفالت ریزی و طرح  های عمران و 
آبادانی متعدد شهری بوده است.

امام جمعه اردبیل:

 درخشش مدیریت شهری در سه سال گذشته فراتر از انتظار بود

 به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان، امیر کشــانی، 
رئیس اتــاق در این دیدار ضمــن خوش آمد گویــی و آرزوی 

موفقیت برای سفیر جدید اسپانیا در ایران اظهار داشت: اسپانیا 
همواره یادآور دوســتی های پایدار و مراودات عمیق فرهنگی و 
اقتصادی برای مردم ایران است. وی با اشاره به پیشنهاد سفیر 
قبلی اســپانیا در تهران مبنی بر حضور در بازار اروپا و اسپانیا از 
طریق بندر تجاری بارســلونا گفت: هماهنگــی و اقدامات لازم 
برای اعزام یــک هیئت تجاری و اقتصادی عالی رتبه از اســتان 
صنعتی اصفهان به شهر بارسلونا انجام شده و امیدواریم با حضور 
شــرکت های بزرگ صنعتی اصفهان کــه در این هیئت حضور 
 دارند بتوانیم روابط و تعاملات خوبی را با همتایان اســپانیایی 

خود ایجاد کنیم.
محمدرضا برکتین، عضو هیئت نمایندگان و رئیس کمیسیون 
صنایع اتــاق بازرگانی اصفهان نیــز ضمن تبریک به ســفیر 

جدید اســپانیا در تهران به تشــریح پتانســیل های صنعتی و 
اقتصادی استان اصفهان پرداخت و گفت: تاکنون همکاری های 
گســترده و قراردادهای متنوعــی بین شــرکت های ایرانی با 
همتایان اســپانیایی به ویژه در حوزه صنایع فولاد وجود داشته 
است. امیدواریم پتانســیل های صنایع مختلف ایران منجر به 
 جذب ســرمایه گذاران و شرکت های اســپانیایی برای حضور 

در ایران شود.
آنتونیوسانچس بندیتو گاسپار، سفیر اسپانیا در ایران نیز ضمن 
قدردانی از حضور رئیس اتاق بازرگانــی اصفهان و همراهان در 
سفارت اسپانیا اظهار داشــت: تمایل شما برای توسعه ارتباط و 
گسترش مناسبات با اســپانیا و کاتالونیا در واقع جزو وظایف و 
بخش مهمی از برنامه های سفارت اســت و در بخش بازرگانی 

سفارت، مطالعات و بررسی های مفصلی برای شناخت زمینه های 
همکاری دو کشور داریم؛ بنابراین اعزام هیئت تجاری به بارسلونا 
آن هم از شهر اصفهان که خود به تنهایی ظرفیتهای یک کشور 
را داراســت و ایجاد دفتر همکاری های تجــاری بین اصفهان و 
بارسلون ایده بسیار جالبی است و قطعاً می تواند اتفاقات بسیار 

خوبی را رقم بزند.
وی با اشاره به آشنایی و شــناخت فرهنگ مسلمانان و توجه به 
موضوعات خاورمیانه افزود: نباید خیلی دور برویم، ما همین 10 
سال پیش ســطح مراودات تجاری بسیار خوبی با هم داشتیم و 
یقین داریم که خیلی نباید سخت باشد که با حضور این هیئت و 
افتتاح دفتر همکاری های تجاری مشترک و با دیدگاه های دولت 

جدید دوباره به ارقام ده سال پیش برسیم.

    ایلام-  عامل پتروشیمی ایلام گفت: با توجه به اهمیت تولید 
امید است در دولت جدید، توســعه  پتروشیمی مورد توجه قرار 
گیرد. داود جعفری در جلســه فصلی مدیران عامل پتروشیمی 
که با حضور علی عســکری مدیر شــرکت صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس برگزار شد به رفع مشکل تامین خوراک پتروشیمی 
ایلام و ضرورت توسعه  میدان گازی تنگه بیجار به منظور تکمیل 

ظرفیت تولید تاکید کرد.
وی افزود: بدهی ارزی و ریالی و مشمولیت ماده 141 پتروشیمی 

یکی دیگر از مشکلات می باشــد که به چالش بزرگی برای این 
شرکت تبدیل شده است.

مدیر عامل پتروشــیمی ایلام در ادامه به موضوع ساماندهی و 
تعیین تکلیف نیرو انسانی شاغل در پتروشیمی ایلام پرداخت و 

گفت: این مهم نیازمند پیگیری جدی است.
جعفری عنوان کرد: مشکل عدم تامین خوراک و سایر موضوعات 
مورد بحث فقط مربوط به این شرکت نیست و آینده دو شرکت 
پتروشــیمی ایلام و ارغوان گســتر ایلام در عمل بــه هم گره 

خورده اســت. وی ادامه داد: بــا توجه به اهمیــت تولید امید 
 اســت در دولت جدید، ایلام و توسعه  ی پتروشیمی مورد توجه

 قرار گیرد.
مدیر شرکت صنایع پتروشــیمی خلیج فارس نیز در این جلسه 
دستور لازم مبنی بر پیگیری و سرمایه گذاری لازم را صادر کرد.

علی عسکری همچنین موضوع طرح شده جهت اصلاح ساختار 
مالی و سهام داری پتروشیمی ایلام به معاون مالی _ پشتیبانی 

ارجاع نمود.

رئیس ستاد مردمی دکتر پزشکیان در کشور با بیان اینکه فرصتی 
تاریخی برای کشور ایجاد شده است گفت: وقتی رئیس جمهوری 
از جنس مردم و به پشــتوانه مردمی انتخاب شده است ، حتماً 

تصمیمات و برنامه های کلان هم به نفع مردم خواهد بود.
سردار مصطفی مولوی در مراسم تجلیل از فعالین ستاد انتخاباتی 
دکتر مسعود پزشکیان اظهار داشت: تشکل های مدنی و مردمی 
می توانند به عنوان بازوی دولت و روابط بین دولت و مردم عمل 
کنند و با وجود داشتن هزاران تشکل مردمی رسمی در کشور، 
دست دولت هم برای استفاده از توان و ظرفیت مردمی باز است.

وی با اشاره به هجمه های داخلی و خارجی که علیه دولت جدید 
صورت گرفته است گفت: مسلم هست که یک عده گروههای ضد 
توسعه و پیشرفت کشور چه در خارج و چه در داخل، تمام توان 
و تلاش خود را به کار خواهند بست که مانعی برای دولت ایجاد 
کنند و در اولین روزهای شــروع به کار دولت از انتخاب کابینه 

گرفته تا بقیه موارد، هجمه ها را شروع کرده اند.
مولوی ادامه داد: وفاق و همدلی در داخل کشور به مذاق عده ای 
خوش نخواهد آمد و دولت هم به این مسائل واقف هست لذا در 
اینجا نقش رسانه ها ، مردم ، تشکل های مدنی و ... بسیار حساس 
خواهد بود چرا که باید برای خنثی کردن برنامه های ضد وفاق و 

وحدت، تلاش کنند و گفتمان جدید را تبیین کنند.
رئیس ستاد مردمی دکتر پزشکیان در کشور گفت: تا کنون رویه 
اینگونه بوده اســت که معمولا دولت ها بر مردم نظارت داشته اند 
در حالی که طبق قانون اساسی ، مردم باید به رفتار و اعمال دولت 

نظارت داشته باشــند که تلاش خواهیم کرد این رویه را در دولت 
جدید تغییر دهیم. سردار مولوی در خاتمه با بیان اینکه در انتخابات 
مدیران استانی باید بیشتر حساسیت داشته باشیم گفت: در وهله اول 
انتخاب یک استاندار قوی در شأن جایگاه آذربایجان و سپس انتخاب 
مدیرانی کارآزموده ، علمی و پر انرژی ، اولویت دولت جدید خواهد 

بود و ما هم در این زمینه مشاوره ها و پیشنهاداتی خواهیم داد.

گام دوم فعالین ستادی، حمایت، مطالبه گری و پیگیری 
شعارهای انتخاباتی 

رئیس ستاد رسانه ای امید دکتر پزشکیان در آذربایجان شرقی 
هم در ادامه این مراســم با بیان اینکه امروز ثمره حدود یک ماه 
تلاش و کوشش همه اعضاء ســتاد انتخاباتی رئیس جمهور در 
کشور را شاهد هستیم گفت: به امید تغییر شرایط، حل موانع و 
تنگناها به صحنه آمدیم و تا آخرین لحظه در کنار دولت خواهیم 

بود.
ملیحه عبدالعلی زاده ادامه داد: گام اول تغییر که همان انتخاب 
دکتر پزشکیان بود با موفقیت انجام شد و اینک باید برای نتیجه 
دادن گام دوم و عملیاتی تلاش کنیم که همان برنامه ها، وعده ها 

و شعارهای دولت وفاق ملی است.
فعال رسانه ای و فرهنگی استان ، با اشــاره به شرایط حساس 
کشور افزود: انتخاب دکتر پزشکیان به واسطه اینکه فردی میانه 
رو و مخالف تندروی است ، این زمینه و فضا را ایجاد کرده است 
تا کشور با مشارکت همه جریان ها و احزاب و گروههای سیاسی 

اداره شود و در مقابل هم مسئولین سیاســی کشور باید از این 
فرصت استفاده کنند.

به شرط عملی شدن وفاق و وحدت، روزهای خوشی در 
انتظار مردم است

  رئیس ستاد انتخاباتی دکتر پزشکیان در آذربایجان شرقی هم در 
ادامه همایش تجلیل از فعالین ستاد تشکل های مردم نهاد دکتر 
پزشکیان گفت: ما با ایمان و باور قلبی به دکتر پزشکیان اعتماد 
کردیم پس باید به انتخابهای ایشــان در مورد کابینه و مدیران 

ارشد هم باور داشته باشیم.
سردار ابراهیم باقرزاده با بیان اینکه در روزهای اخیر و همان اوایل 
شروع به کار دولت برخی از رسانه ها به پمپاژ یأس و ناامیدی روی 
آورده اند اظهار داشت: شعار اصلی دولت، وفاق و وحدت ملی بود 
و دولت بر مبنای همین رویه شکل گرفته است بنابراین باید به 
همه وزراء و معاونینی که انتخاب شده است اعتماد کرد و نگذاریم 
که اولین تجربه وفاق در دولت ها، به بن بست بخورد. وی تأکید 
کرد: روزهای خوب و خوشــی در انتظار مردم خواهد بود و این 
نگاه و گفتمان دولت جدید، گره گشای بسیاری از موانع موجود 
خواهد بود به شــرطی که همه جناح ها ، جریان ها و نهادها ، به 
وفاق ایجاد شده از سوی دولت جدید، اعتقاد عملی داشته باشند.

انتخاب وزیر جدید فرهنگ و ارشاد، اهالی این حوزه را امیدوار 
کرد

قائم مقام ستاد رسانه ای امید دکتر پزشکیان در آذربایجان شرقی 

در ادامه همایش تجلیل از فعالان ستاد انتخاباتی دکتر پزشکیان 
با ابراز خرسندی از شرایط به وجود آمده گفت: با انتخاب دکتر 
پزشکیان به عنوان رئیس جمهور کشور ، شاهد افزایش امید در 
جامعه هستیم که این شرایط کار ما رســانه ها را بیش از پیش 
حساس می کند چرا که باید تمام تلاش خود را در جهت مطالبه 

گری و عملیاتی شدن اهداف دولت به کار ببریم.
روح الله عبدالعلی زاده با اشــاره به فضای رســانه ای و فرهنگی 
کشور در ســال های اخیر گفت: در بخش فرهنگی و رسانه ای 
، متأسفانه به دلیل برخی از تنگ نظری ها و نگاه های سیاسی، 
شاهد رکود و ناامیدی بودیم که بسیاری از فعالین رسانه ، فرهنگ 
و هنر را دلسرد کرده بود. وی افزود: انتظار داریم که دولت جدید 
ضمن برداشــتن این موانع و نگاه های سیاسی ، توجه وافری به 
رسانه و فرهنگ داشته باشد تا رســانه ها به عنوان ارکان اصلی 
دموکراســی، در فضایی سالم به رشــد و تعالی فرهنگی کشور 

کمک کنند.
روح الله عبدالعلــی زاده ، انتخاب دکتر صالحــی به عنوان وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی را یکی از نشانه های توجه دولت جدید 
به موضوع فرهنگ و رسانه کشور بیان کرد و گفت: دولت در قدم 
اول با انتخاب فردی میانه رو، اخلاق مدار و تســلط به مســائل 
فرهنگی و مطبوعاتی، به عنوان وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
، نشــان داد که در عمل می خواهد به دور از جنجال و هیاهو ، 
کارها را دنبال کند و این اقدام، همه فعالین حوزه فرهنگ و هنر 

را خرسند کرده است.

عملیات عمرانی اصلاح هندسی ورودی خیابان شهید فخری زاده 
)چمن ســابق( در راستای ســاماندهی ایســتگاه های تاکسی 
برون شهری و درون شهری از هفته گذشته آغاز شد که تا به امروز 

بیش از ۶0 درصد از این پروژه اجرایی شده است.
زهرا قره باغی: سعید شهلی با اعلام این خبر گفت: این محل به 
عنوان نقطه حساس ترافیکی در شهر محسوب می شود که بنای 
ما از ابتدای شروع کار، تســریع در روند تکمیل آن بوده است و 

بحمدالله از هفته گذشــته تا به امروز بیش از ۶0 درصد اصلاح 
هندسی این محل انجام شــده و در روزهای آینده به تکمیل و 
بهره برداری جهت ساماندهی ایستگاه های تاکسی برون شهری و 

درون شهری خواهد رسید.
وی افزود: از اهم اقدامات صورت گرفته در این پروژه می توان به 
تخریب جداول و آسفالت فرسوده به مساحت 2هزار مترمربع، 
اصلاح تراز معبر اصلی نسبت به معابر فرعی، اجرای زیرسازی و 

پیاده روسازی به مساحت 1000 متر مربع، جدولگذاری به طول 
800 متر و لوله گذاری جهت هدایت روان آب های ســطحی به 

طول 300 متر و... اشاره کرد. 
شــهلی در پایان گفت: یکی از اهداف اصلی مدیریت شــهری 
رفع معضل ترافیک اســت که طرح ها و پروژه های گسترده ای 
بدین منظور در نظر داریم؛ بخشــی از این برنامه ها پیاده شده و 

طرح های بسیاری نیز در آینده اجرایی خواهد شد.

 رییس دانشگاه علوم پزشــکی مازندران گفت: هم اکنون 1۶0 
دانشجو در رشته دکتری و فوق لیسانس در این دانشگاه در حال 
تحصیل هستند. فرهاد غلامی در دیدار سفیر بلاروس در ایران 
ضمن خوش آمدگویی و اظهار امیدواری جهت برقراری ارتباط 
دوسویه در حوزه های پزشکی و پیراپزشکی با هدف ارتقا و تعالی 
دو دانشگاه در حوزه های بهداشت و پیشگیری، درمان و آموزش، 
به 50 سال قدمت آموزش پزشکی در استان مازندران و توسعه 
کمی و کیفی و پیشرفت های چشــمگیر دانشگاه علوم پزشکی 

مازندران طی 3۷ سال از تأسیس آن اشاره کرد و افزود: دانشگاه 
علوم پزشکی مازندران با حدود 22 هزار و 500 پرسنل بیش از 
سه میلیون نفر جمعیت استان را تحت پوشش خدمات خود دارد.
غلامی گفت: 2۶ بیمارستان دانشگاهی در حوزه درمان استان فعال 
هستند که هفت بیمارستان پذیرش بیماران بین المللی دارند و 22 
شبکه بهداشت و 1100 مرکز جامع سلامت در سطح استان به مردم 
خدمات بهداشتی ارائه می دهند. وی با اشــاره به اینکه مرگ و میر 
مادران باردار در استان به حداقل رسیده و مرگ نوزادان زیر یک سال 

هم به 10 در هزار رسیده اســت و در توسعه و ارتقا کیفی رتبه های 
بین المللی در شانگهای و تایمز و در حوزه دانشگاه جوان هم رتبه ۶5 
در دنیا کسب کرده است، از فعالیت حدود ۶00 عضو هیأت علمی و 
پذیرش دانشجو در 129 رشته تخصصی و فوق تخصصی در مقاطع 
کارشناسی و ارشد خبر داد.تاکید کرد: از اهداف پنج ساله دانشگاه 
علوم پزشکی مازندران جذب دانشجویان بین المللی بوده که هم 
اکنون 1۶0 دانشجو در رشته دکتری و فوق لیسانس در این دانشگاه 

در حال تحصیل هستند.

استان ها
News kasbokar@gmail.com

رئیس اتاق بازرگانی اصفهان در دیدار با سفیر جدید اسپانیا در تهران به بررسی زمینه های مشترک همکاری بین اصفهان و بارسلونا پرداخت

مدیر عامل پتروشیمی ایلام:  توسعه  پتروشیمی ایلام در دستور کار قرار گیرد

در آئین تجلیل از فعالین ستاد انتخاباتی دکتر پزشکیان در آذربایجان شرقی مطرح شد ؛ حمایت از دولت در کنار مطالبه گری و تحقق شعارهای انتخاباتی

پیشرفت ۶۰ درصدی پروژه اصلاح هندسی ورودی خیابان شهید فخری زاده شهرقدس

رییس دانشگاه علوم پزشکی مازندران: ۱۶۰ دانشجوی خارجی علوم پزشکی در مازندران تحصیل می کنند

استان ها

خبر
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مناقصه عمومی یک مرحله ای
احداث و راهبری تصفیه خانه فاضلاب بیمارستان غدیر شهرستان سیاهکل

دانشگاه علوم پزشکی گیلان در نظر دارد احداث و راهبری تصفیه خانه  فاضلاب بیمارستان غدیر شهرستان رشت از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه  تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 

www.setadiran.ir  انجام خواهد شد.
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه  نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت بر خط( 

بر ای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانی: 

تاریخ انتشار فراخوان: 1403/6/20
مهلت دریافت اسناد فراخوان: یک شنبه 1403/7/1

مهلت ارسال پیشنهادات : پنج شنبه 1403/7/12
زمان بازگشایی پاکات: شنبه 1403/7/14

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه: دانشگاه علوم پزشکی گیلان – معاونت توسعه، مدیریت ، منابع و برنامه ریزی دانشگاه شماره تماس   013-33326061-4
دانشگاه علوم پزشکی گیلان

تاریخ چاپ: 1403/06/27

تجدید مناقصه عمومی یک مرحله ای
تجدید فراخوان جدول گذاری، سنگفرش، نهر سنگی و فنس کشی روستای  دلجک خان محمدآباد طارم سفلی

دهیــاری دلجک خــان محمدآباد در نظــر دارد فراخوان جدول گذاری، ســنگفرش، نهر ســنگی و فنس کشــی روســتا به شــماره 
2003106044000002 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشــایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای 
مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی:
تاریخ انتشار فراخوان: 1403/06/20

مهلت دریافت اسناد فراخوان: 1403/07/07
مهلت ارسال پیشنهادات: 1403/07/17
زمان بازگشایی پاکت ها: 1403/07/18

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: فیش بانکی یا ضمانت نامه معتبر بانکی به مبلغ 729.622.545
اطلاعات تماس و آدرس دستگاه : بخش طارم سفلی، دهیاری دلجک خان محمد آباد. شماره تماس دهیار: 09910477480

شناسه آگهی 1783922

نوبت دوم

تبليغات 
خلاق

كشف نيازهاي مشتري، 
نخستين گام در فروش

شرایط خوب پیش مي رود. مي دانیم در کجا قرار 
داریم و اینکه سرمربي از ما مي خواهد چطور بازي 
کنیم. ما در مسیر خوبي قرار داریم و از این مساله 
راضي هســتیم. مدیران معمولا برنامه ریزي براي 
کسب و کار را از دفتر خودشان  آغاز مي کنند. این کار 
في نفسه چندان هم بد نیست و اتفاقا مي تواند گام 
موثري براي توسعه شایستگي هاي کسب و کار براي 
رقابت پذیري در بازار و در برابر رقبا باشد اما مشکل از 
جایي شروع مي شود که این برنامه ها در همان اتاق 

مدیریت باقي مي مانند و از آن جا بیرون نمي روند.
جو هارت در صحبت هایش درباره سرمربي تیم، به 
نکات بسیار مهمي اشاره کرده است. چه یک مدیر 
قدیمي هستید و چه تازه به عنوان مدیر کارتان را 
شروع کرده اید، آیا کارکنان تان جواب سوال هایي 
که جو هارت به آنها اشاره کرده را مي دانند؟ ماجرا 
وقتي جالب مي شود که به این فکر کنیم این سوالات 
در هر جایي که تعاملي میان ما و دیگران مطرح باشد 
)حتي در زندگي عادي و روزمره در کنار خانواده و 
دوستانمان( معنا دارند. به این سه سوال توجه کنید: 
1- ما که هستیم؟ ماموریت کسب و کار ما چیست؟ 
قرار است چه ارزشي ایجاد کنیم و به چه مشتري اي 
بفروشیم؟ ماموریت کسب و کار قرار است توسط 

کارکنان شما اجرا شود.
2- کجا قرار داریم و به کجا مي خواهیم برســیم؟ 
هر مدیري براي کسب و کار خودش چشم انداز و 
هدف هایي را ترسیم مي کند اما آیا کارکنان تان از 
وضعیت فعلي کسب و کار و البته از مقصد نهایي 

خبر دارند؟
3- چطور مي خواهیم به  جایــي که مي خواهیم 
برسیم؟ امروزه مشخص شده براي موفقیت، اجراي 
درست برنامه ها اهمیتي کمتر از برنامه ریزي درست 
ندارد. بهترین استراتژي دنیا هم در نهایت باید براي 
اجرا شدن به دست کارکنان مان سپرده شود. اما آیا 

آنها مي دانند چه کار مي کنند و چرا؟
4- از همه مهم تر: آیا واقعا مي دانید و مي خواهید 
که به آنجا برسید؟ رویابیني یک چیز است و تلاش 
براي رسیدن به رویا چیز دیگر. تلاش کردن نیاز به 
انگیزه دروني دارد. آیا به انگیزش کارکنان تان فکر 

مي کنید؟ 

درس هاي فوتبال مهارت

همه دنبال این هستیم که بهترین بهره را از زمان 
ببریم و دنبال تکنیک ها و روش هایي مي گردیم 
که زمــان و کارهــا را به خوبــي مدیریت کنیم. 
حداقل کاري هم کــه مي توانیم انجام دهیم این 
اســت کارهایي که باید انجام شوند را بنویسیم، 

اولویت بندي کنیم و انجام دهیم. 
در بهترین حالت در پایــان روز حجم زیادي کار 
انجام داده ایــم و در حالي که حتي توان ســرپا 
ایســتادن نداریم به خانه برمي گردیم. با توجه 
بــه اینکه نــوع کار در حال حاضــر تغییر کرده 
و نیازهــا در زمینه هاي مختلــف افزایش پیدا 
کرده و رو به افزایش هم است، رشد حجم کاري 
اتفاق عجیبي نیســت اما هرچقدر بیشتر درگیر 

کار مي شویم، بیشتر خســته مي شویم و بیشتر 
خودمــان و خانواده مان را فرامــوش مي کنیم 
و بیشــتر نگران زمان مي شــویم. چراکه زمان 
منبع محدودي اســت و هرچقدر بیشتر خسته 
مي شویم و انرژي صرف مي کنیم، کارایي کمتري 
خواهیم داشــت اما کمــاکان اصــرار مي کنیم 
 که کار را ادامــه دهیم و حــس مي کنیم زمان 

کمي داریم. 
رویکرد دیگر براي انجام کارها مي تواند این باشد 
که انرژي خودمان را مدیریت کنیم. با داشــتن 
انرژي در طول روز مي توانیم بهره بیشتري حتي 
از زمان ببریم و در زمان خستگي مي توانیم دوباره 

انرژي خودمان را برگردانیم. 

انرژي هر کس از 4 منبع جسم، ذهن، احساسات 
و روح )روان( تامیــن مي شــود. بــا تمرین ها و 
کارهاي مشخصي مي توان سطح انرژي را بالا برد 

و آن را بازیابي کرد.
 کارهاي به ظاهر ســاده اما در باطن مشــکلي 
مثل زود خوابیدن، تغذیه ســالم، ورزش و انجام 
فعالیت هاي معنوي مي تواند این ســطح انرژي 
را افزایش دهــد. در این شــرایط مي توان زمان 
طولاني را کار کرد اما دچار خستگي مفرط نشد. 
یادتــان باشــد توجــه به ســلامت جســمي 
قبــل از اینکــه وظیفــه ســازمان در قبــال 
 کارکنانــش باشــد، وظیفه خود شــما در قبال 

خودتان است. 

مديريت انرژي به  جاي زمان

اصطلاح »دورکاري« بیش از 40 ســال قدمــت دارد اما 
فراگیر شدن آن در میان تعداد زیادي از افرادي که از منزل 
به صورت تمام وقت کار مي کنند تا همین اواخر میسر نشده 
بود. امروزه با تغییر دیدگاه ها نسبت به دورکاري و همچنین 
پیشرفت فناوري هاي مختلف، به نظر مي رسد خیلي ها سعي 
دارند خود را با چنین موقعیتي تطبیق دهند. جفري جیمز 
درحال حاضر بیش از 10 سال است که فقط از اتاق کار خود 
واقع در منزلش کار کرده است. او براي کساني که قصد دارند 
این شیوه را براي کار کردن انتخاب کنند، 10توصیه دارد که 

مي توانید آنها را در ادامه مطلب از نظر بگذرانید. 

۱- سعي کنید از سکوت لذت ببرید
کار کردن در یک دفتر کار در کنار همکاران احســاس 
همبستگي خاصي به شما مي دهد که هنگام کار کردن در 
منزل از آن بي بهره خواهید بود. دورکاري یا کار از منزل 
یعني باید ساعت هاي متمادي از روز خود را تنها مشغول 
کار باشید. از این رو شــاید بهتر باشد سعي کنید از این 

سکوت و آرامش حداکثر لذت را ببرید. 

۲- ساعات کاري خود را کاهش دهید
کارمندان دفاتر معمــولا براي رفت وآمــد، گپ وگفت با 
همکاران، جلســات بي نتیجه و درکل »مشــغول به نظر 
رسیدن« وقت زیادي صرف مي کنند. شما با کار در منزل، از 
این وقت هاي تلف شده نخواهید داشت. بنابراین مي توانید در 
نصف زمان صرف شده در محل کار، دو برابر کار انجام دهید و 

به این ترتیب از تعداد ساعات کاري خود بکاهید. 

۳- بیرون از منزل کار نکنید
افرادي که تصمیم مي گیرند خارج از محل کار مشغول 

باشــند، گاهي از مکان دیگري مثل کافــه یا هر جایي 
با واي فاي مجاني ســر درمي آورند. علــت آن مي تواند 
این باشــد که دلشــان براي هیاهوي محیط کار تنگ 
مي شــود اما بهترین کار این اســت که یــاد بگیرید 
 تنهایي و ســکوت کار در منزل را دوست داشته باشید 

و از آن لذت ببرید. 

۴- از آشپزخانه دور بمانید  
باوجود وسوسه اي که براي رفتن به آشپزخانه و خوردن 
میان وعده هاي مختلف به سراغ تان مي آید، بهتر است در 
اتاق خود باقي بمانید. براي اجتناب از اضافه وزن هم که 
شده بر این میل خود چیره شوید و در عوض وعده هاي 

غذایي معمول خود را از دست ندهید. 

۵- حساب زنگ تفریح هاي خود را داشته 
باشید

از آنجایي که در منزل کسي بالاي سر شما حضور ندارد 
تا زیرچشــمي حرکات تان را زیرنظر بگیرد و کارتان را 
چک کند، شاید دلتان بخواهد چند ساعتي را در روز به 
بازي هاي رایانه اي، گردش روي اینترنت، تماشاي فیلم 
یا کارهایي از این دســت اختصاص دهید. فقط توصیه 
مي شود براي اینکه زمان کلي تفریح از دست تان درنرود، 

تایمري به این کار اختصاص دهید. 

۶- از کار کردن در اتاق خواب اجتناب کنید
اگر دفتر کار خود را در اتاق خواب تان ایجاد کنید، درنهایت به 
بي خوابي دچار خواهید شد. در عوض محل خواب شبانه خود 
را کاملا از محل کار کردن تان دور نگه دارید. از پاسخ دادن به 

ایمیل ها و پیام هاي کاري در رختخواب نیز بپرهیزید. 

۷- تماس هاي تلفني تان را محدود کنید
احتمال زیادي وجود دارد که در ابتداي این راه، براي دررفتن از زیر 
کار سعي کنید از طریق تلفن با خانواده و دوستان خود پرحرفي 
کنید.  اما بعد از مدتي درخواهید یافت که برقراري تماس هاي 
تلفني با مدت زمان محدود و در ساعات معین به مراتب نتیجه 
بهتري خواهد داشــت. به این ترتیب بهــره وري خود را حفظ 

خواهید کرد و وقت دیگران را نیز کمتر خواهید گرفت. 

۸- اتاق کارتان را مرتب نگه دارید
از آنجا که حفظ ظاهر در محل کار خانگي چندان اهمیتي 
ندارد، اتاق کار شما ممکن است به راحتي تبدیل به یک 
زباله دان بزرگ و نامرتب شود. این آشفتگي درنهایت جلوي 
کار کردن شما را خواهد گرفت. بنابراین پیش از آنکه کار به 

جاهاي باریک بکشد، همه چیز را مرتب نگه دارید. 

۹- اسباب راحتي خود را فراهم کنید
استفاده از میز و صندلي مناسب و راحت، تنظیم نور نمایشگر و 
برخورداري از چند فضاي کاري مختلف بنا به اقتضاي شخص 

شما مي تواند کار کردن را براي تان بسیار آرامش بخش کند. 

۱۰- به این شرایط عادت نکنید
شرایط کاري و موقعیت شغلي فعلي شما ممکن است براي 
این نوع کار کردن مناسب باشد اما هیچ کس نمي تواند باقي 
ماندن شــرایط به همین منوال را تضمین کند. بنابراین 
همیشه به یاد داشته باشید ممکن اســت روزي دوباره 

حضور شما در محل کار به یک الزام تبدیل شود. 

۱۰ توصیه بسیار مفید براي»  دورکاري«

معرفي 10 زن قدرتمند آي تي 
قدرتمندترین و برترین زنان حوزه  آي تي و فناوري  میلادي معرفي شدند. 

* سوزان وجیسکي
مدیرعامل کمپاني یوتیوب که یکي از بزرگ ترین کمپاني  هاي جهان 
محسوب مي شود در سال 1999 به گوگل پیوست. در پس تمام 
تبلیغات شــرکت گوگل از جمله Analytics، Adsense و... 
مي توان ردپایي از وجیســکي یافت. وي همان شخصي است که 
گاراژش را به سرگي برین و لري پیج اجاره داد تا بتوانند فعالیت هاي 
خود را انجام دهند. وي درحالي به عنوان ســومین زن برتر حوزه  
آي تي در سال 2014 میلادي معرفي شد که عنوان دوازدهمین زن ثروتمند دنیا را نیز 

از آن خود کرده بود. 

* شریل سندبرگ
خالق »لین-این« )Lean-In(، مدیر اجرایي فیسبوك و یکي از 
ثروتمندترین زنان سیلیکن ولي است. سندبرگ، فارغ التحصیل 
دانشــگاه هاروارد بوده و نخستین زني اســت که به هیات مدیره 
فیسبوك پیوست. بسیاري از موفقیت هاي فیسبوك را مي توان به 
درك روشن او از اقتصاد نسبت داد. این سندبرگ بود که به فیسبوك 
کمک کرد همگاني شود و جریان نقدینگي دیجیتال این کمپاني را 
نیز بسیار توسعه داد. سندبرگ از سال 2008 میلادي به عنوان مدیر بخش عملیات وارد 
شرکت فیسبوك شد. وي در سال 2014 میلادي نیز به عنوان برترین زن حوزه آي تي 

نام گرفته بود. 

* ماریسا مایر
مایر 40 ساله حدودا 3 سال است که به عنوان مدیرعامل یاهو 
منصوب شده است. وي درحالي به عنوان یکي از 5 زن برتر 
سال 2014 میلادي معرفي شده بود که در رتبه بندي مجله 
فوربز نیز هجدهمین زن مشهور و ثروتمند دنیا لقب گرفته 
بود. وي یکي از جوان ترین مدیران تکنولوژي است. ماریسا 
مایر در سال 2015 میلادي نیز به عنوان یکي از برترین هاي 

این حوزه معرفي شده است. 

* اورسولا برنز
رئیس و مدیرعامل شرکت زیراکس )Xerox(، نخستین مدیرعامل 
زن آمریکایــي - آفریقایي   تباري اســت که به ریاســت یکي از 
شرکت  هاي منتخب مجله سالانه فورچون )Fortune( منصوب 
شده که 500 شرکت بزرگ آمریکا را رده  بندي مي کند. زیراکس از 
شرکت  هاي پیشرو جهان در بخش مدیریت اسناد است که در زمینه 
تولید و فروش پرینترهاي رنگي و ســیاه  و ســفید، سیستم  هاي 
چندمنظوره، دستگاه هاي فتوکپي، تولید دستگاه هاي چاپ دیجیتال و سایر خدمات 

مربوط به این حوزه فعالیت دارد. 

* شر وانگ
شر وانگ، رئیس هیات مدیره و مدیرعامل HTC سابقه درخشاني 
در صنعت الکترونیک داشته است. ذکاوت و نگرش استراتژیک او در 
زمینه تکنولوژي و کارآفریني باعث شــد تا وي نقش مهمي را در 
تاســیس تعداد زیادي از شــرکت هاي تجاري در زمینه فناوري 

اطلاعات داشته باشد. 

* ویرجینیا رومتي
ویرجینیا که اغلب با اسم جیني رومتي خطاب مي شود، نخستین 
مدیرعامل زني است که در شــرکت IBM منصوب شد. رومتي 
توانست رتبه دوم موفق ترین زن حوزه  آي تي در سال 2014 را به 
خود اختصاص دهد و این موضوع در حالیست که وي مقام دهمین 
زن ثروتمند دنیا را نیز از آن خود کرده بود. اختصاص دوباره برترین 
زن حوزه آي تي  نشــان از تلاش ها و کوشش هاي ویرجیني براي 

ارتقای رتبه  آي.بي. ام دارد. 

* مگ وایتمن
 HP وایتمن حدودا 4 سال اســت که به عنوان مدیرعامل شرکت
منصوب و معرفي شده است. وي درحالي به عنوان پنجمین زن برتر 
حوزه آي تي در سال 2014 میلادي معرفي شده بود که پیش از آن 
نیز عنوان بیستمین زن ثروتمند دنیا را از آن خود کرده بود. وي در 
زماني که مدیریت اچ پي را پذیرفت، سهام این شرکت سیر نزولي را 
طي مي کرد اما این کمپاني با ورود وایتمن توانست دوران متفاوتي 

را تجربه کرده و شاخص سهام آن نیز روزبه روز افزایش پیدا کرد. 

* سفرا کاتز
سفرا کاتز به مدت 16 سال در کنار موســس و مدیرعامل اوراکل 
)Oracle( لاري الیسون )Larry Ellison( به فعالیت پرداخته و 
در سال 2014 میلادي تبدیل به یکي از کمک موسسان این کمپاني 
شد. او قبل از مدیرعامل شدنش در منصب هاي ریاست و مدیر مالي 

اوراکل نیز فعالیت کرده بود. 

* سندي کارتر
مدیر اجرایي و یکي از مهره هاي کلیدي کمپاني IBM است که نقش 
 مهمــي را در فعالیت هــاي ایــن کمپانــي ایفــا مــي 

کند. 

معرفی


